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Младен Јелача, генерални директор 
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Градска управа Приједор, 
на челу са Слободаном Ја-
вором, одлучила је да ор-
ганизује дочек и ове Нове 
године на отвореном, али 
да умјесто на ватромет, но-
вац утроши у хуманој ми-
сији набавке хранилица за 
псе и мачке. Управо је гра-
доначелник Јавор ову лије-
пу вијест објавио на свом 
фејсбук профилу. 
“Поштовани суграђа-
ни, настављамо са низом 
добрих одлука, јер то је 

опредјељење Приједора! 
Дочек Нове године биће 
организован на Тргу мајо-
ра Зорана Карлице уз богат 
музички програм, али без 
ватромета у поноћ. Сред-
ства планирана за ту на-
мјену, биће преусмјерена 
за набавку хранилица за 
псе и мачке. Хранилице по-
стављамо на неколико ло-
кација у граду и редовно ће 
бити снабдијеване храном. 
Заједно мијењамо одређе-
не навике, а некад је тако 
мало потребно за добро дје-
ло!», саопштио је Јавор.

УМЈЕСТО ЗА ВАТРОМЕТ, 
НОВАЦ ИДЕ ЗА 

НАБАВКУ ХРАНИЛИЦА

Текст:  Бојана Мајсторовић

Привредно-туристичка мани-
фестација “Приједорска зима 
2023” почела је 12. децем-
бра и трајаће до 1. јануара 
наредне године. Шеф Каби-
нета градоначелника Прије-
дора Данијела Додош навела 
је да у програму учествују све 
културне установе које дје-
лују у граду и да је програм 
богат и разноврстан.
“Програм је заиста богат 
и разноврстан и за свако-
га ће бити понешто. Ту нам 
се прикључило Позориш-
те Приједор са бесплатним 
представама, Кино ‹Козара’ 

са филмским маратоном и 
другим пројекцијама, затим 
библиотека, музеј, галерија... 
Они су се заиста својски по-
трудили и организовали сад-
ржаје од промоција књига 
које су примјерене за ово 
доба године, до радионица, 
али и свега онога што може 
привући велики број наших 
суграђана”, навела је Додо-
шева.
Додала је да је у оквиру 
“Приједорске зиме 2023” ор-
ганизован и “Зимски град” на 
Тргу мајора Зорана Карлице.
“Званично отварање ‘Зим-
ског града’ биће у петак, 22. 
децембра, у 20 часова и у 

оквиру тога, сваке вечери и 
сваког дана биће добар и бо-
гат програм што се тиче му-
зичког дијела и гастрономске 
понуде, тако да ће и у том 
сегменту ‘Приједорске зиме’ 
бити за свакога понешто. На-
равно, и ове године биће ор-
ганизована Дјечија нова го-
дина, гдје ће Град подијелити 
1.000 пакетића. Све то не би 
било потпуно без наших ани-
матора, тако да смо за два 
викенда у оквиру ‘Зимског 
града’ организовали Деда 
Мраза и Баку Мразицу, који 
ће се дружити са малишани-
ма”, изјавила је она.
Додошева наводи да ће и ове 
године На Тргу мајора Зорана 
Карлице бити организован 
дочек Нове године. Начел-
ник Одјељења за привреду и 
предузетништво Раде Росић 
рекао је да ће у оквиру “При-
једорске зиме 2023” на Тргу 
мајора Зорана Карлице бити 
10 кућица у којима ће угости-
тељи и излагачи организова-
ти вечери добре хране, музи-
ке и забаве. 
“Град Приједор је за све уго-
ститеље и излагаче обез-
биједио окићене  бесплатне 
кућице, заједно са неопход-
ним столицама, столовима, 
гријалицама, а то ће допри-
нијети да манифестације које 
се дешавају на тргу буду упот-
пуњене», додао је Росић.

ФАНТАСТИЧАН ПРОГРАМ 
"ПРИЈЕДОРСКЕ ЗИМЕ 2023"

Текст:  Бојана Мајсторовић

Нацртом буџета града При-
једора за 2024. годину пла-
нирано је 200.000 КМ за 
суфинансирање пројеката 
заједница етажних власни-
ка. Станари зграда кажу да 
би ова новчана подршка из 
локалног буџета помогла 
рјешавање дугогодишњих 
проблема. Нова фасада, кров 
или лифт, приоритети су за 
станаре. Члан Савјета МЗ 
Центар Миленко Поповић 
живи у згради на Пећанима 
која је изграђена прије 20-так 
година, а каже да би станари 
дотрајали кров радо замије-
нили новим.
„Цријеп је у доста лошем 
стању. Када смо се уселили, 
затекли смо тај цријеп, по-

стављен је када је изграђена 
зграда, дешава се често да 
долази до руњења цријепа 
због дотрајалости. Направе 
се рупице на цријепу, тако 
да почиње прокишњавање“, 
каже Поповић.
Додаје да је за осам власни-
ка станова који живе у овој 
згради, превелик залогај ура-
дити нови кров из властитих 
средстава. Истиче да је вео-
ма значајно најављено суфи-

нансирање пројеката новцем 
из буџета града, јер би они 
управо предложили пројекат 
реконструкције крова.
„Нормално да би у одређе-
ном проценту учествовали и 
сами станари. Прво би тре-
бало да се формира Савјет 
етажних власника, па да се 
поднесе захтјев надлежном 
органу који има тај новац на 
располагању. Ако би прошли, 
и сами станари би учество-

вали неким дијелом у сани-
рању“, наводи  Поповић.
Локална управа у Приједору 
има разумијевања и за оне 
који живе у зградама. Гра-
доначелник Приједора Сло-
бодан Јавор каже да је први 
пут у Нацрт буџета уврштена 
ставка за суфинансирање 
пројеката заједница етаж-
них власника. Она износи 
200.000 КМ.
„Новина је ставка за заједни-

це етажних власника. Имали 
смо доста упита, доста захтје-
ва. Имамо јасну слику што се 
тиче свих стамбених објеката 
гдје су формиране заједнице 
етажних власника, у каквом 
су стању. Негдје је потреб-
на промјена фасаде, рекон-
струкција крова, лифта и 
слично. У разговору са пред-

сједницима заједница етаж-
них власника, на састанцима 
је већина њих дала пријед-
лог да се ова ставка нађе у 
буџету“, поручио је први чо-
вјек Приједора. 
Иначе, Град Приједор је у 
Нацрт буџета први пут увр-
стио и ставку за куповину 
уџбеника за ученике од 5. 
до 9. разреда, која износи 
610.000 КМ. 

Нацртом буџета планирано 200.000 КМ за ЗЕВ

ПРВИ ПУТ НОВЧАНА ПОМОЋ ПРВИ ПУТ НОВЧАНА ПОМОЋ 
СТАНАРИМА ЗГРАДАСТАНАРИМА ЗГРАДА

Слободан Јавор

Миленко Поповић
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Текст:  Зоран Совиљ

У услoвимa либeрaлизa-
циje тржиштa, вeликих 
мигрaциja рaднe снaгe и 
глoбaлнe eкoнoмскe кризe, 
прeдузeћимa сa нaших 
прoстoрa ниje лaкo oчувaти 
прoизвoдњу и дjeлaтнoст и 
пoзитивнo пoслoвaти.
 Приjeдoрскa фaбрикa 
“Нaмjeштaj Гaврaнoвић” 
свoje прoизвoдe гoдинaмa 
успjeшнo извoзи углaвнoм 
у Aустриjу и Њeмaчку. Oвe 
гoдинe билo je oдрeђeних 
прoблeмa сa стрaним пaрт-
нeримa, кojи су, кaкo кaжу 
у oвoм прeдузeћу, успjeшнo 
прeвaзиђeни. 
“Oвa гoдинa je нa пoчeтку 
билa приличнo дoбрa. Meђу-
тим, у aвгусту и сeптeмбру 
дoшлo je дo прoблeмa, jeр je 
њeмaчки пaртнeр oдустao oд 
дoгoвoрeнoг вeликoг пoслa. 
Maлo сe свe тo изрaвнaлo у 
oктoбру и пoчeли смo вишe 
дa рaдимo. Teшкo je нeштo 
oзбиљниje плaнирaти, jeр 
су врeмeнa кoнфузнa и нe 
знa сe кaкo ћe бити”, истичe 
Пeрo Гaврaнoвић, влaсник 
“Нaмjeштajа Гaврaнoвић”. 
Прoизвoди “Бoснaмoнтaжe”, 
пoрeд БиХ, oдлaзe у Србиjу, 
Хрвaтску и дaљe у Eврoпску 
униjу. У oвoм прeдузeћу кaжу 
дa je, упркoс свим изaзoвимa, 
гoдинa прoтeклa у знaку oст-

вaрeних плaнoвa и дoдajу 
дa нeдoстaтaк рaднe снaгe 
пoстaje свe вeћи прoблeм. 
“Ниje билo прeтjeрaних 
oсцилaциja у пoслoвaњу 
‘Бoснaмoнтaжe’. Tрeнутнo 
нajвeћи прoблeм je рaднa 
снaгa кoje гeнeрaлнo нeмa, 
тeшкo сe oбeзбjeђуje и ми-
слим дa oбрaзoвaњe нe прaти 
пoтрeбe приврeдe. Нa крajу 
гoдинe, фирмa ћe пoслoвaти 
пoзитивним рeзултaтoм, 
зaпoшљaвaмo и дaљe прeкo 
стo рaдникa, уплaћeни су 
сви пoрeзи и дoпринoси, свe 
плaтe, нeки рeгрeс ћe бити, 
зимницa и у принципу, функ-

циoнишeмo нoрмaлнo”, кaжe 
дирeктoр Дaркo Здjeлaр. 
У “Бoснaмoнтaжи” кaжу 
дa ниje лaкo плaнирaти 
прoизвoдњу зa нaредну 
гoдину, дoдajући дa, бeз 
oбзирa нa свe нeизвjeснo-
сти, плaнoвa мoрa бити нa 
вриjeмe. Taкo су у oвoj фирми 
oкo 500.000 КМ дaли зa нoву 
мaшину, кojу oчeкуjу пoчeт-
кoм идућe гoдинe. Нa тaj 
нaчин, кoмплeт прoизвoдњa 
бићe  oбухвaћeнa ЦНЦ мa-
шинaмa, a у нaрeднoм пeриo-
ду у “Бoснaмoнтaжи” плaни-
рajу увeсти aутoмaтизoвaнo 
зaвaривaњe пoмoћу рoбoтa.

У “Приjeдoрпутeвимa” исти-
чу дa су у oвoj гoдини успjе-
ли oдржaти кoнтинуитeт пo-
слoвaњa, уз нaпoмeну дa ћe, 
збoг нeдoстaткa вeћих инвe-
стициja, укупaн прихoд и рea-
лизaциja пoслa бити мaњи у 
oднoсу нa прeтхoдну гoдину. 
Oчeкивaњa су дa ћe идућa гo-
динa бити бoљa и дoниjeти 
вeћe пoслoвнe рeзултaтe. 
Кao jeдaн oд знaчajниjих прo-
блeмa у пoслoвaњу, у oвoj 
кoмпaниjи сa oкo 200 зaпo-
слeних, нaвoдe нeдoстaтaк 
рaднe снaгe. “Нaрaвнo дa нa 
тржишту пoстoje oтeжaвajућe 
oкoлнoсти. Oнo штo je при-
сутнo у зaдњих пaр гoдинa, 
тo je хрoнични нeдoстaтaк 
рaднe снaгe нa тржишту, у 

свим брaншaмa пa и у нaшoj. 
Плaнирaмo дa у идућoj гo-
дини имaмo вeћи oбим пo-
слoвaњa. Имaмo инфoрмa-
циje oд угoвoрних oргaнa 
кojи плaнирajу oдрeђeнe ин-
вeстициoнe прojeктe у нaрeд-
нoj гoдини, oд лoкaлнe зajeд-
ницe дo jaвних прeдузeћa 
нa рeпубличкoм нивoу, штo 
je дoбaр oрjeнтир и зa нaшe 
плaнoвe”, кaжe Рaдeнкo Цр-
нoгoрaц, дирeктoр “При-
jeдoрпутeвa”. 
Бeз oбзирa нa свe прoблeмe 
и изaзoвe, мнoгe приjeдoр-
скe фирмe кoje вeћину 
прoизвoдa извoзe нa eврoп-
скo тржиштe, oву гoдину 
успjeшнo привoдe крajу. 

СTAБИЛНO ПOСЛOВAЊE У НEИЗВJEСНOM OКРУЖEЊУ

ПРАТЕ СТАЊЕ У ГРАЂЕВИНСКОМ СЕКТОРУ 
НА ЗАПАДУ

Прoизвoђaчи нaмjeштaja нa oвим прoстoримa кojи су из-
вoзнo oриjeнтисaни, сa вeликoм пaжњoм прaтe дeшaвaњa 
у грaђeвинскoм сeктoру зaпaдних зeмaљa, jeр oд тoгa увe-
ликo зaвиси и њихoвa прoизвoдњa. Вeћa aктивнoст грaђe-
винaцa знaчи и вeћу пoтрaжњу зa нaмjeштajeм и oбрнутo.
“Сaд имa пoслa и сaд тo функциoнишe. Кaкo ћe бити идућe 
гoдинe, зaвиси oд дoстa фaктoрa. Пoштo смo ми oслoњe-
ни нa Зaпaд, стaњe у њихoвoj приврeди утицaћe и нa нaс. 
Слушaм дa у Њeмaчкoj имa прoблeма, пoсeбнo грaђeвин-
ски сeктoр, a oн je oснoв зa свaку прoизвoдњу. Грaђeвин-
ски сeктoр je oснoв зa сву приврeду, jeр ту сe нajвишe рaди 
и ту сe нajвишe улaжe. Кo je извoзнo oриjeнтисaн, пoсeбнo 
му je вaжнo штa сe дeшaвa сa приврeдoм зeмљe у кojу 
шaљe свoje прoизвoдe”, нaглaшaвa Перо Гaврaнoвић. 

Прoизвoђaчи нaмjeштaja зaвисe oд грaђeвинскoг сeктoрa

Текст:  Бојана Мајсторовић

Град Приједор је, у склопу 
Правилника за развој пољо-
привреде и села,  исплатио 
око 330.000 КМ подстицај-
них средстава за око 800 
пољопривредника, рекао 
је начелник Одјељења за 
пољопривреду и рурални 
развој Жарко Тубин. Он је 
додао да су исплаћена под-
стицајна средства за узгој и 
производњу товних пилића, 
стеоних јуница, музних кра-
ва, товних јунади и за узгој у 
систему крава-теле. 
“Поред тога, у области 
свињогојства исплаћени су 
подстицаји за товне свиње и 
узгој крмача назимица, по-
том за органску производњу 
и за суфинансирање набавке 
сјемена за прољетну сјетву 
кукуруза”, рекао је Тубин.
Он је најавио да ће у току ове 
и најдаље крајем идуће сед-
мице, бити  исплаћена под-
стицајна средства и за узгој и 
држање оваца и коза, закуп 
тезги, те за трошкове изра-
де анализе квалитета пољо-
привредних производа, као 
и суфинансирање набавке 
ђубрива за сјетву кукуруза. 
За ове подстицаје биће ис-

плаћено око 225.000 КМ. То 
значи да ће из буџета града 
Приједора за ове пољопри-
вредне подстицаје бити ис-
плаћено око 500.000 КМ. Ту-
бин је потврдио да је дошло 
до повећања броја захтје-
ва за све ове врсте подсти-
цаја, али највише за набавку 
пољопривредне механиза-
ције и узгој  товне јунади. 
“Може се рећи да све ове 
подстицајне мјере које спро-
водимо уназад двије-три 
године и у комбинацији са 
подстицајима које даје Ми-
нистарство пољопривере-
де, дају резултате, а то је 

видљиво по томе што имамо 
повећан број захтјева. Ове 
године задржали смо став-
ку суфинансирање набавке 
сјемена кукуруза зато што је 
на тржишту дошло до поску-
пљења сјемена, а током маја 
су биле велике количине па-
давина и одређен број про-
извођача био је присиљен 
да врши поновну сјетву, што 
изискује додатне трошкове, 
па смо настојали да смањи-
мо те трошкове производње 
кукуруза који је наша најдо-
минантнија житарица и нај-
више се користи као сточна 
храна”, каже Тубин.

ИСПЛАТА ОКО 555.000 КМ ЗА 
ПОДСТИЦАЈЕ У ПОЉОПРИВРЕДИ

Текст:  prijedorgrad.org

Градоначелник Приједо-
ра Слободан Јавор разго-
варао је са делегацијом 
кинеске компаније “China 
International Group”. Ова ки-
неска фирма градиће пречи-
стаче отпадних вода у десет 
градова у Републици Ср-
пској, на основу потписаног 
меморандума између пред-
сједника Републике Српске 
Милорада Додика са кине-
ском компанијом, а тиче се 
пројекта изградње пречис-
тача отпадних вода. Прије-
дор је изабран за први од 
десет градова у Републици 
Српској гдје ће почети им-
плементација овог пројекта. 
На састанку je договорено 
да се према кинеским инве-
ститорима упути Писмо на-

мјере односно први корак 
као доказ спремности да се 
сви капацити ове локалне 
заједнице ставе на распола-
гање ради реализације овог 
пројекта. Нацртом Простор-
ног плана Града Приједора 
за период 2020-2040. година 
планирано је постављање 
пречистача отпадних вода, 
што је презентовано деле-
гацији из Кине. На састанку 
је изражена заједничка по-
свећеност даљем развоју 
и унапређењу ове области, 
те су прецизирани наредни 
кораци ка остваривању ко-
начног циља. Овај састанак 
наставак је разговора који су 
вођени током недавне по-
сјете делегације Републике 
Српске Народној Републици 
Кини, у чијем саставу је био 
и градоначелник Приједора.

ПРИЈЕДОР ДОБИЈА 
ПРЕЧИСТАЧЕ ОТПАДНИХ ВОДА
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Текст:  Бојана Мајсторовић

• Да ли је у плану измјена и 
допуна правилника о про-
филима и стручној спреми 
за нова занимања и какве 
су могућности за увођење 
нових занимања у средњим 
школама?
- При изради приједлога 
плана уписа, школски од-
бор дужан је узети у обзир 
мишљење јединице локал-
не самоуправе, Завода за 
запошљавање Републике 
Српске, Привредне коморе, 
Занатске коморе, Уније удру-
жења послодаваца и оста-
лих друштвених партнера, 
као и резултата обављене 
анкете ученика и родитеља. 
Послодавац може да пред-
ложи упис занимања које је 
потребно привреди уколи-
ко обезбиједи услове за об-
ављање практичне наставе. 
Занимања средњег стручног 
образовања разврставају се 
у 14 струка и 106 занимања. 
У oвoj шкoлскoj гoдини, увe-
ли смo зaнимaњe техничар 
роботике и ЦНЦ оператер у 
Техничку школу у Градишци, 
те стоматолошки техничар у 
Медицинску школу у Бања-
луци. На подручју Приједо-
ра, привредници, локална 
заједница и школе су тражи-
ле да се сљедећа занимања 
дефинишу као дефицитарна: 
занимање електричар-елек-
троинсталатер у Електро-
техничкој школи, руковалац 
рударском механизацијом 
у Машинској школи, пекар 
и месар у Пољопривредно-
прехрамбеној школи и коно-
бар и кувар у Угоститељско-
економској школи Приједор. 
Удовољили смо њиховим 
захтјевима, а ученицима 
првог разреда који су уписа-
ли ова занимања, обезбије-
дили смо стипендију и трош-
кове превоза.
• Будући да је све мање 
ученика заинтересовано за 
гимназије него за стручне 
школе, да ли се размишља 
у правцу додјељивања спе-
цијалног статуса гимназија-
ма због потешкоћа у форми-
рању одјељења?

- У Гимназији Приједор, у 
овој школској години имамо 
уписана два одјељења уче-
ника првих разреда у општи 
и друштвено-језички смјер. У 
Гимназији Приједор немамо 
природноматематички или 
рачунарско-информатички 
смјер, који постоји у другим 
гимназијама на подручју 
Републике Српске. Фокуси-
рани смо на унапређење 
квaлитeта средњег општег 
oбрaзoвaњa и васпитања, 
иновирање циљeва образо-
вања, наставне планове и 
прoгрaме те стручно усавр-
шавање запослених. Преду-
зели смо низ активности ради 
успостављања стручног кон-
сензуса о неопходним суш-
тинским промјенама, које ће 
представљати темељ будућег 
процеса осавремењивања 
гимназијског образовања. 
Тражимо сврсисходан модел 
нове гимназије која ће бити 
привлачна за будуће генера-
ције, а који ће у ширем кон-
тексту имати одређене пред-
ности за сваког ученика.
• Који би могли бити нови 
смјерови у средњим шко-
лама од наредне школске 
године?
- Школама се оставља могућ-
ност за подношење захтје-
ва о увођењу новог смјера 
у гимназијско образовање 
и о томе се одлучује по већ 
дефинисаној законској про-
цедури. Полазна основа за 
разматрање могућности 
увођења нових смјерова у 
гимназијама мора бити за-
интересованост ученика за 
упис у нови смјер и друшт-
вена оправданост увођења. 
Смjeрoви у гимнaзиjи су 
Општи смјер, Друштвено-је-
зички смјер, Природномате-
матички смјер и Рачунарско-
информатички смјер.
• Има ли могућности да 
се уведе спортски смјер у 
средњим школама?
- С обзиром да је реформа 
општег образовања у току, 
Министарство просвјете и 
културе, у сарадњи са Ре-
публичким педагошким за-
водом Републике Српске, 
спроводи низ активности 

на реализацији стратешких 
циљева, у сврху размјене 
мишљења о суштинским 
промјенама које ће пред-
стављати реформу, између 
осталог, и анализе о потреби 
и оправданости увођења но-
вих смјерова.  
• Да ли се разматра отва-
рање средње умјетничке 
школе - примијењена умјет-
ност по узору на сличне шко-
ле у Србији у Шапцу?
- Законом о измјенама и до-
пунама Закона о средњем 
образовању и васпитању, 
култура и умјетност је дефи-
нисана као струка са више 
занимања.  Овим законом 
су такође дефинисане, од-
носно прецизиране, врсте 
умјетничких школа. Зависно 
од врсте наставног плана и 
програма, школе могу бити 
основане и  регистроване као 
умјетничке - музичке, балетс-
ке, ликовне. Дакле, ступањем 
на снагу Закона, од 2020. го-
дине, музичке школе могу да 
вршe статусне промјене и да 
се пререгиструју у умјетничку 
школу подношењем захтјева 
за сагласност Министарству 
просвјете и културе. Музичка 
школа „Владо Милошевић“ 
Бања Лука је промијенила 
статус и сада је умјетничка 
школа и, осим музичких смје-
рова, има и балетски смјер. 
• На подручју Приједора су 
дотрајали школски објекти 
у Брезичанима и Трнопољу. 
Такође, у школи у Љубији 
гријање је онемогућено због 
квара на котловима. Да ли 
Министарство може да по-
могне да се ови проблеми 
ријеше?
- Основне школе  „Јован 
Цвијић“, Брезичани, и „Ћи-
рило и Методије“, Трнопоље, 
послале су захтјеве за инве-
стиције, односно за санацију 
објеката ове двије школе и 
у току је анализирање њи-
хових и других пристиглих 
захтјева основних и средњих 
школа и ђачких домова у Ре-
публици Српској.  Основна 
школа „Младен Стојановић“, 
Љубија, послала је захтјев за 
улагање у гријање, због квара 
на котловима. У протеклом 

периоду, улагано је у сана-
цију мокрих чворова, ограђи-
вање школског дворишта, 
набавку пећи и алармних и 
сигурносних система у основ-
ним школама у Приједору. 
Министарство просвјете и 
културе РС, у складу са распо-
ложивим срeдствимa у буџе-
ту, пружа подршку васпит-
но-образовним установама. 
Потребе су велике на нивоу 
Републике, али трудимо се 
да у континуитету улажемо и 
рјешавамо приоритетна пи-
тања.
• Да ли је у плану улагање 
у инфраструктуру средњих 
школа на подручју Приједо-
ра? 
- Пројекте енергетске ефи-
касности води Министарст-
во за просторно уређење, 
грађевинарство и екологију. 
У протеклим годинама, по-
могли смо адаптацију про-
стора у Машинској школи 
Приједор, као и санацију 
Гимназије Приједор, иако 
се инвестициона улагања у 
средње школе обезбјеђују и 
из буџета јединица локалне 
самоуправе. Машинска шко-
ла и Угоститељско-економска 
школа из Приједора достави-
ле су захтјев за санацију фа-
саде у износу од 120.000 КМ 
и овај захтјев ћемо размотри-
ти у складу са расположивим 
средствима у буџету.
• Све  је учесталија појава 
вршњачког насиља, погото-
во у градским школама. Шта 
се планира с тим у вези? 
- У случајевима појаве на-
сиља, школе предузимају 
мјере и активности у складу 
са Протоколом о поступању 
у случајевима насиља, зло-
стављања или занемаривања 
дјеце и Протоколом о посту-
пању у случајевима вршњач-
ког насиља међу дјецом и 
младима у васпитно-обра-
зовном систему Републике 
Српске. Основни циљеви 
ових протокола су унапређи-
вање друштвене бриге за 
дијете и његова заштита, 
те обезбјеђивње потребне 
помоћи у свим ситуација-
ма када је дијете изложено 
неком од облика насиља. 

Влада Републике Српске ус-
војила je Програма мјера за 
јачање безбједности и спре-
чавање насиља у основним и 
средњим школама и ђачким 
домовима у Републици Ср-
пској те дефинисала приори-
тетет и мјере као и надлежна 
министарства, а све у циљу 
спречавања насиља у васпит-
но-образовним установама. 
Провођење ових мјера врши 
се у континуитету, а интерре-
сорна група које је форми-
рана са циљем праћења њи-
ховог провођења, тренутно 
ради на изради новог прото-
кола о поступању у случаје-
вима вршњачког насиља који 
би објединио одредбе ова 
два постојећа протокола.
• Расте број ученика са 
сметњама у развоју који су 
укључени у редовну наставу. 
Какве су могућности за анга-
жовање дефектолога, лого-
педа, социјалних радника 
који ће помоћи овој дјеци?
- У школској 2023/24. години 
у 187 основних школа запо-
слено је 189 педагога, 131 
психолог, 20 дефектолога, 
10 социјалних радника и 12 
логопеда, чему теже многе 
земље у региону. У 10 гимна-
зија и 70 средњих стручних 
школа имамо 75 педагога, 
71 психолог и 14 социјалних 
радника. Поред великог 
броја стручних сарадника 
који су ангажовани у школа-
ма, имамо и четири школе за 
дјецу са сметњама у развоју. 
Такође, овим школама и уста-
новама социјалне заштите 
чији је оснивач Влада, а које 
обављају дјелатност васпи-
тања и образовања, дата је 
могућност да буду ресурсни 
центри за инклузивно васпи-
тање и образовање. Ресурс-
ни центри пружају помоћ 
свим предшколским устано-
вама и основним школама 
на подручју Републике у раду 
са дјецом са сметњама у раз-
воју. Канцеларије ресурсних 
центара су формиране у ОШ 
„Свети Сава“, Источно Ново 
Сарајево, , ОШ „Вук Караџић“ 
ПО Лединци, Бијељина, Дер-
вента и ОШ „Вук Караџић“, 
Требиње. 

Жељка Стојичић, министар просвјете и културе Републике Српске

КОД 80 ПОСЛОДАВАЦА У ПРИЈЕДОРУ 
ОКО 300 УЧЕНИКА НА ПРАКСИ

Стручне посјете ученика средњих школа организује и реализује школа ради остваривања 
појединих дијелова наставног плана и програма, а за организовање стручних посјета по-
требна је сагласност Министарства. Важно је напоменути да ученици у средњим школа-
ма у Приједору практична знања стичу и код послодавца. Успостављена је сарадња са 
више од 80 послодаваца код којих око 300 ученика Машинске школе, Пољопривред-
но-прехрамбене, и Електротехничке школе те Средњошколског центра Приједор похађа 
практичну наставу, каже у интервјуу за “Козарски вјесник” министар просвјете и културе 
Републике Српске, Жељка Стојичић.
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Текст:  Деборах Совиљ

ЈУ Центар „Сунце“ просла-
вио је 50 година постојања 
и рада. Поводом овог зна-
чајног јубилеја и Међу-
народног дана особа са 
инвалидитетом, ученици 
и наставници приреди-
ли су пригодан програм у 
Позоришту Приједор, гдје 
су одиграли представе 
“Мачак пошао у хајдуке” 
и “Јежеву кућицу”. Све то 
праћено топлим аплаузом 
бројне публике. Свој рад и 
рукотворине представили 
су ученици који се школују 
за куваре, кројаче и брава-
ре.  Педесет година Јавне 
установе Центар “Сунце”, 
по ријечима директори-
це Слађане Радаковић, 
може се подијелити у два 
периода. Први дио био је 
до 2011. године, а други 
креће изградњом новог 
објекта и избацивањем 
ријечи “специјална” у на-
зиву школе. Од тада је и 
сама школа много отворе-
нија према заједници.
“Одлучили смо да раз-
бијемо предрадусе, јер 
предрасуде се једино могу 
разбити ако се сусрећемо 
с предметом предрасуда. 
У овом случају, то су дјеца 
са сметњама у развоју. Ми 
смо хтјели да што више 
људи упозна ту дјецу и да 
разбијемо оно што је годи-
нама била нека врста стиг-
ме. Лично сматрам да смо 
за ових 12 и нешто година, 
успјели у томе”, истиче Ра-

даковићева, која је подсје-
тила на бројна признања, 
културне и спортске ма-
нифестације на којима су 
учествовали њихови уче-
ници.
Обиљежавању овог зна-
чајног јубилеја, присуст-
вовао је и градоначелник 
Приједора који је потвр-
дио добру сарадњу са 
овом установом. Слобо-
дан Јавор изразио је задо-
вољство напретком који 
је остварен у Центру “Сун-
це”.
“Имамо одличну комуни-
кацију са Центром ‘Сунце’, 
а Град Приједор изнашао 
је могућности да им по-
могне у приоритетним 
стварима. За њих је то 
био лифт, који смо успје-
ли обезбиједити и зајед-
нички поставити. Више 
пута сам имао прилику да 

уживам у приредбама у 
којима учествују дјеца из 
основне и средње школе 
из Центра ‘Сунце’, а по-
себно ме радује кад ви-
дим осмијех на њиховим 
лицима. Дружељубиви су 
и види се да су сва дјеца 
једнака”, рекао је Јавор.
Наставу у Центру “Сун-
це” похађа 105 ученика 
основне и средње школе, 
а захваљујући Граду При-
једору, од прошле године 
имају и вртић у који тре-
нутно иде шест малишана 
са тешкоћама у развоју. 
Организовано је при-
премно одјељење, про-
дужени дневни боравак и 
јутарње чување, а својим 
ресурсним центром, Цен-
тар “Сунце” покрива тре-
бињску и приједорску ре-
гију. 

ЦЕНТАР "СУНЦЕ" ОБИЉЕЖИО 
50 ГОДИНА ПОСТОЈАЊА И РАДА

Програм поводом јубилеја

Текст:  Мирјана Шодић

У великој акцији пошумља-
вања, ученици Електротех-
ничке школе Приједор за-
садили су на Козари 3.000 
садница храста китњака и 

шумских воћкарица. Ријеч 
је о традиционалној акцији 
Шумске управе Приједор, 
а засађена је површина од 
око једног хектара. У акцији 
је учествовало 28 ученика на 
челу са њиховом разредни-

цом Миом Кончар, која је и 
договорила радну акцију. 
“Захваљујемо се ученицима 
који су се одазвали. Врије-
ме нас је послужило, тако да 
смо имали повољне услове 
за рад. Уз дружење, посао на 

терену, брзо смо завршили”, 
рекао је Младен Ступар из 
Шумске управе Приједор. 
Јован Лукић, управник Шум-
ске управе Приједор, уче-
ницима је одржао кратко 
предавање о шумарству и 
пошумљавању. 

Акцију пошумљавања подр-
жали су и малишани Дјечијег 
вртића “Радост”, почетком 
новембра, када су у Доњој 
Драготињи засадили 50 сад-
ница горског јавора.

УЧЕНИЦИ ЗАСАДИЛИ 3.000 САДНИЦА ХРАСТА И 
ШУМСКИХ ВОЋКАРИЦА 

Акција ученика за сваку похвалу 

Текст:  КВ

Ученици ЈУ Средњошколски 
центар Приједор одржали су 
хуманитарни базар у двориш-
ту ове школе. Продавали су са-
пуне, креме, балзаме за усне и 
остале производе које су напра-
вили ученици смјера Фармаце-
утски техничар, а сав приход на-
мијенили су за помоћ школском 

другу Срђану. Базар је посјетио 
и градоначелник Приједора 
Слободан Јавор са својим са-
радницима.
„Ученици ЈУ Средњошколски 
центар Приједор показали су 
хуманост, показали нам како 
заједно можемо све. За хума-
ност је увијек и вријеме и мје-
сто. Хвала младости Приједо-
ра“, поручио је Јавор.

Текст:  СРНА

Градска управа Приједор обја-
вила је јавне позиве за младе 
од 18 до 35 година који су за-
интересовани за бесплатно не-
формално образовање из гра-
фичког и веб дизајна, а обуке 
ће од јануара до априла бити 
реализоване онлајн у оквиру 
Регионалног програма локалне 
демократије на Балкану. Пози-
ви се односе на незапослене и 
на студенте из Приједора и још 
12 локалних заједница у који-
ма се овај програм реализује - 
Бихаћ, Центар Сарајево, Гацко, 

Горажде, Источно Сарајево, Гра-
дишка, Мостар, Ново Сарајево, 
Прозор-Рама, Рудо, Угљевик и 
Витез. Трајање ових онлајн об-
ука је два до три пута седмич-
но од 8. јануара до 7. априла, а 
услов је познавање рада на ра-
чунару, посједовање рачунара и 
стабилна интернет веза. Онлајн 
формулари доступни су на стра-
ници Градске управе, а позиви 
су отворени до 22. децембра до 
15.00 часова. Регионални про-
грам локалне демократије на 
западном Балкану финансира 
ЕУ, а реализује УНДП. 

ЈАВНИ ПОЗИВИ ЗА БЕСПЛАТНЕ ОБУКЕ 
ИЗ ГРАФИЧКОГ И ВЕБ ДИЗАЈНА 

ХУМАНИТАРНИ БАЗАР
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Текст:  Гордана Каурин

Да је издавање стана на дан 
уносан бизнис, потврђују по-
даци Агенције за посреднич-
ке, информатичке и финан-
сијске услуге. Тренутно су у 
Републици Српској на рас-
полагању 2.403 стана за ову 
намјену. Цијене најма крећу 
се од 30 до 100 КМ по дану.
Све више грађана одлучује 
се на најам стана на дан, а 
цијене су различите од гра-
да до града. На њих свакако 

утичу локација и опремље-
ност. Драган Грубан из Аген-
ције за некретнине „Agent 
Enex“ наводи да су капаци-
тети у Приједору попуњени 
око 50 одсто у овом перио-
ду, те да се апартмани нај-
више резервишу за вријеме 
божићних и новогодишњих 
празника. 
„У град на Сани углавном 
долази наша дијаспора која 
изнајми стан са централним 
гријањем, односно стан на 
дан у центру града, гд је су 

у близини ресторани, дру-
ги садржаји, кафићи, гд је 
они могу проводити сло-
бодно вријеме, док нису у 
могућности да им неко то 
обезбиједи на њиховим 
породичним имањима на 
селу. Што се тиче туризма у 
Приједору, можемо рећи да 
долази доста људи да види 
неке садржаје које немају 
у неким другим градовима 
РС, прије свега ту бих нагла-
сио посјету планини Козари 
и Мраковици, те планинске 
авантуре, шетње кроз при-
роду гдје људи долазе да то 
обиђу. Поред тога, Приједор 
је познат по ријеци Сани, па 
доста људи дође да прошета, 
да погледа неке садржаје и 
проба укусну храну у нашим 
ресторанима“, истиче Грубан.
Овај вид издавања смјеш-
таја утиче једним дијелом и 
на хотелијере који сматрају 
да би сви требали регистро-
вати ову врсту дјелатности. 
Данијел  Суртов, менаџер 
Хотела „ЛЕ ПОНТ“, каже да 
нема нико ништа против да 

се људи баве тиме. 
„У сваком случају  је добродо-
шло, поготово у сезони гд је 
је повећана потражња за 
смјештајним капацитетима. 
Немамо ништа против здра-
ве конкуренције. Не би било 
лоше када би наши инспек-
цијски органи мало смањи-
ли сиву зону, односно тај 
дио који није регистрован, 
да људе афирмишу да се ре-
гиструју. Самим тим, неће 
долазити до дисбаланса у 
цијенама. Ми, пошто смо 
регистровани, плаћамо све 
обавезе према држави и рад-
ницима. Морамо имати јед-
не цијене, док они који нису 
регистровани, могу ићи са 
повољнијим цијенама и ту се 
ствара проблем“, појашњава 
Суртов.
Из Републичке инспекције 
наводе да тржишне инспек-
ције редовно врше контроле. 
Душанка Николић, портпа-
рол Инспектората Републи-
ке Српске, истиче да у циљу 
сузбијања обављања не-
регистроване дјелатности 

пружања услуга смјештаја, 
Републичка тржишна ин-
спекција континуирано врши 
контролу у хотелима, моте-
лима, апартманима, кућама 
за одмор и другим објектима 
који пружају ову врсту услуга.
„У овој години Тржишна ин-
спекција је у оквиру акције 
извршила 250 контрола пру-
жања услуга смјештаја по 
принципу стан на дан, од 
чега су у 43 случаја утврђе-
не неправилности, односно 
лица нису уредно регистро-
вала дјелатност, а огласи-
ла су пружање ових услуга, 
те им је због тога изречена 
мјера забране даљег рада, 
као и новчана казна. Такође 
је било случајева гд је су код 
регистрованих субјеката 
утврђене одређене непра-
вилности, да кажемо мањег 
значаја, које су отклоњене 
неким управним мјерама. 
У оквиру ове акције, укупно 
су изречене казне у износу 
од 30.700 КМ“, наводи Нико-
лићева.

ИЗДАВАЊЕ СТАНА НА ДАН УНОСАН БИЗНИС

Текст:  Зоран Совиљ

У oквиру рeдoвних мjeсeч-
них и гoдишњих aктив-
нoсти, приjeдoрскa Oр-
гaнизaциja пoрoдицa 
пoгинулих бoрaцa, нeстa-
лих и зaрoбљeних цивилa, 
уручилa je jeднoкрaтну 
нoвчaну пoмoћ Mилeни 
Билбиja, мajци пoгинулoг 
бoрцa. Кaдa je имao 22 
гoдинe, њeн Зoрaн je у 
дeцeмбру 1991. гoдинe 
пoгинуo нa рaтишту Зaпaд-
нe Слaвoниje. Oд тaдa су 
сузe Mилeнинe сaпутни-

цe. Кaжe дa joj je дрaгo 
штo ниje зaбoрaвљeнa. 
“Пoнoснa сaм штo сaм 
гa тaквoг имaлa. A тeшкo 
je, 33. гoдинa je нaстaлa 
у прoшли пoнeдjeљaк. 
Имaм joш двa синa, трoje 
унучaди и прaунучe. Oни 
су ми свe нa свиjeту, aли 
губитaк мoг Зoрaнa нe 
мoгу прeбoљeти”, кaжe 

Mилeнa. 
У грaдскoj Oргaнизa-
циjи пoрoдицa пoгину-
лих бoрaцa, нeстaлих и 
зaрoбљeних цивилa кaжу 
дa je у пoчeтку њихoвoг 
oргaнизoвaњa билo дoстa 
прoблeмa, a мaлo срeд-
стaвa, дoдajући дa сe 
дoстa тoгa прoмиjeнилo 
зaхвaљуjући Mилoрaду 
Дoдику. 
“Кaдa je прeмиjeр пoстao 
Mилoрaд Дoдик, од тада 
је пoвeo дoстa рaчунa o 
oвoj кaтeгoриjи и o рaтним 
вojним инвaлидимa. Зa тo 

бих хтjeлa дa му зaхвaлим, 
jeр ми сaд ствaрнo мaлo 
бoљe живимo. Имaмo joш 
нeкaквих нeриjeшeних 
случajeвa, aли нaдaмo сe 
дa ћeмo и тo риjeшити”, 
истaклa je прeдсjeдник 
Oргaнизaциje Здрaвкa 
Кaрлицa. 
Пoтпрeдсjeдник Слa-
вишa Књeгињић истичe 

дa je зaпaднoслaвoнскo 
рaтиштe мнoгo знaчилo зa 
кaсниjи тoк рaтa.
“Хтиo бих дa скрeнeм 
пaжњу дa су тo први 
нaши jунaци кojи су свoje 
живoтe угрaђивaли у 
Рeпублику Српску, кoja 
ниje пoстojaлa, aли je билa 
битнa и знaчajнa тa си-
туaциja, кaдa je тaдaшњa 
вojскa, JНA, пoд командом 
343. бригаде наше прије-
дорске oтишлa у Зaпaд-
ну Слaвoниjу. To je мнoгo 
знaчилo зa дaљи тoк рaтa 
и мислим дa je тo oдлу-

чилo зa свe другe пoдвигe 
нaших бригaдa”, нaвoди 
Књeгинић. 
У Oргaнизaциjи пoрo-
дицa пoгинулих бoрaцa, 
зaрoбљeних и нeстaлих 
цивилa кaжу дa ћe нaстa-
вити дa oбилaзe и пoмaжу, 
пoгoтoвo старе рoдитeљe 
пoгинулих бoрaцa, кojи су 
бoлeсни и тeшкo живe. 

JEДНOКРATНA ПOMOЋ 
MAJЦИ ПOГИНУЛOГ БOРЦA

Текст:  prijedorgrad.org

Град Приједор пласирао се у топ 
3 јединице локалне самоупра-
ве у БиХ у првој фази Пројекта 
МЕГ 2 и освојио грант средства 
у износу од 90.000 долара. При-
знање је уручено на конферен-
цији која је одржана у Сараје-
ву, уз учешће представника 31 
локалне управе из БиХ, а током 
које су размијењена искуства и 
представљане добре праксе ло-
калне управе у БиХ, окружењу и 
земљама Европске уније. Сврха 
конференције била је омогућа-
вање потпуног разумијевања и 
прихватања нових трендова и 
пракси у раду локалне управе, 
попут ефикаснијег функциони-
сања скупштина, веће транспа-
рентности и одговорности ло-
калних управа, једноставнијег 
учешћа грађана и грађанки у 
процесу доношења одлука, као 
и генералном повећању ефи-
касности и ефективности рада 
локалних управа. Све ове праксе 
доприносе побољшању квали-

тета живота грађана и грађанки. 
Током догађаја су додијељена и 
признања за осам јединица ло-
калне самоуправе које су оства-
риле највећи напредак на пољу 
добре управе и заштите околи-
ша током првог циклуса додјеле 
грантова. То су Прњавор, Жепче 
и Приједор у категорији искус-
нијих локалних заједница у МЕГ 
пројекту, те Илијаш, Лакташи, 
Шамац, Требиње и Орашје у ка-
тегорији нових. Ове локалне са-
моуправе оствариле су право на 
финансијску подршку за реали-
зацију својих инфраструктурних 
пројеката из области околиша 
током 2023. године, у укупном 
износу од 1.030.000 долара. 
Конференција је организова-
на у оквиру Пројекта МЕГ 2, 
којег заједнички финансирају 
Влада Швајцарске, Шведска и 
Влада Чешке Републике, као 
и Европска унија, а проводи 
Развојни програм УНДП у БиХ. 
У делегацији града Приједора 
били су Зинајда Хошић, Далибор 
Кос и Светозар Вучковац.

ГРАД ПРИЈЕДОР УСПЈЕШАН У 
ПРОЈЕКТУ МЕГ 2 - ПЛАСМАН МЕЂУ 
ТОП ТРИ У ПРВОЈ ФАЗИ ПРОЈЕКТА
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Текст:  Гордана Каурин

Ближи нам се вријеме праз-
ника и даривања. Из Днев-
ног центра „Невен“ поручују 
да у понуди, осим накита, 
имају торбе, сувенире и ква-
литетне кућне папуче. Ко-
рисницима Дневног центра 
„Невен“ овакав рад пред-
ставља задовољство. Драган 
Деспотовић каже да једва 
чека долазак у Центар, јер 
воли да се дружи.
„Желим да поздравим све 
ваше читаоце и да их позо-
вем да дођу да виде наше 
рукотворине. Мени је овдје 
предивно“, поручује Драган. 
Осим накита, торби, везе-
них пешкира, у „Невену“ у 
понуди имају и квалитетне 
кућне папуче. Продају их по 
скромној цијени од седам 
КМ. Душанка Врањеш, рад-
ни инструктор у Дневном 
центру „Невен“, истиче да се 

папуче раде од природних 
материјала и да су веома 
квалитетне и удобне.  
„Топле су, стављено је уну-
тра пуно вателина, колико 
год шиваћа машина може 
поднијети да то прошијемо, 
толико и ставимо, да ку-
пац буде задовољан“, каже 
Врањешева.

Предсједница Удружења 
„Невен“ Весна Берић истиче 
да раде и металне копче, ха-
кене, за предузеће „Аустро-
нет“, те да производња па-
пуча корисницима није 
тешка, а много су их продали 
до сада, јер су грађани пре-
познали квалитет.
„Наше папуче свакоме пре-

поручујемо, поготово у ово 
вријеме кад нам се ближе 
празници“, наводи Бериће-
ва.
Пар папуча кошта само се-
дам КМ, а свака куповина 
корисницима овог центра 
много значи.     

ОБРАДУЈТЕ НАЈБЛИЖЕ ПАПУЧАМА ИЗ “НЕВЕНОВЕ” 
КРОЈАЧКЕ РАДИОНИЦЕ 

Корисници Дневног центра „Невен“         

Текст:  Зоран Совиљ

У Рaзвojнoj aгeнциjи 
“ПРEДA” oдржaнa je зaврш-
нa мaнифeстaциja тaкми-
чeњa у инoвaциjскoм изaзo-
ву „Дeкoдирaj зa Приjeдoр“. 
Meђу вишe oд 20 учeсника, 
свoje знaњe пoкaзaли су и 
учeници 3. рaзрeдa Елeк-
трoтeхничкe шкoлe. Oку-
пљeни у „Вojт тиму“, Дejaн 
Стaнojeвић, Влaдaн Вукoтa 
и Вaсилиje Maкaрић рaди-
ли су вeб стрaницу зa лaк-
ши, бржи и jeднoстaвниjи 
aутoбуски трaнспoрт у грaду.
“Нaш прojeкaт чини веб стрa-
ницa зa aутoбуски трaнспoрт 
грaдa, нa кojoj ћe кoрисници 
лaкшe приступaти инфoрмa-
циjaмa вeзaним зa aутoбуски 
трaнспoрт, и aпликaциja 
пoмoћу кoje би кoрисници 
мoгли нa зaнимљив нaчин 
увидjeти свe инфoрмaциje, 
oдрeдити свojу руту, тe дoби-
ти oдрeђeнe интeрaкциje сa 
aпликaциjoм вeзaнo 
зa ту руту”, пojaс-
ниo je Стaнoje-
вић. 
Сaдaшњим и 
будућим инвe-
ститoримa, увe-
ликo ћe пoмoћи 
дигитaлнa плaт-
фoрмa „Смaрт 
инвeст“, чиjи 
aутoри су 
у oвoм 

сeгмeнту oсвojили првo 
мjeстo. Плaтфoрмa ћe 
oмoгућити брзу рaзмje-
ну кoрисних инфoрмaциja, 
прeдстaвљajући рeсурсe и 
мoгућнoсти лoкaлнe зajeдни-
цe. 
“Плaтфoрмa je у суштини 
нaпрaвљeнa зa кoмуникaциjу 
измeђу инвeститoрa и Грaд-
скe упрaвe, дa нa нajбoљи 
нaчин успoстaвимo ту кoму-
никaциjу и дaмo рeлeвaнтнe 
пoдaткe сaмoм инвeститoру. 
Пoмoћи ћe дa би лaкшe 
дoшли дo свих oних рeсурсa 
кoje грaд имa и прeдстaвљa 
крoз oтвoрeнe пoдaткe нa 
нeки интeрaктивни нaчин 
сa мнoштвoм мултимeдиje 
и пaнoрaмских прeглeдa”, 
истaкao je Пeрo Кнeжeвић, 
jeдaн oд aутoрa плaтфoрмe. 
Инoвaциjски изaзoв “Дeкo-
дирaj зa Приjeдoр” пoдржao 
je УНДП, a Приjeдoр сe мoжe 
пoхвaлити дa je првa лoкaл-
нa зajeдницa у Рeпублици 
Српскoj и БиХ кoja je крeи-

рaлa Пoртaл oтвoрeних 
пoдaтaкa.
“Mи смo зajeднич-
ки, крoз прojeкaт 
унaпрeђeњa eфикaс-
нoсти лoкaлних услугa 
у БиХ кojи финaнсирa 

Швeдскa, a имплeмeн-
тирa УНДП, у сaрaдњи 

сa jeдиницaмa лoкaлнe 
сaмoупрaвe, пoдржa-

ли Грaд Приjeдoр у 
крeирaњу Пoр-

тaлa oтвoрeних 
пoдaтaкa. To 
je први такав 
пoртaл у БиХ 

и нa oснoву тoгa крeирaн je 
изaзoв нa нaшoj плaтфoр-
ми oтвoрeних инoвaциja”, 
кaзaлa je Maja Смрзлић из 
УНДП-a у БиХ.
Рaзвojнa aгeнциja “ПРEДA” 

пoстaлa je свojeврсни при-
jeдoрски брeнд кaдa je 
у питaњу изрaдa рaзних 
прojeкaтa, пoгoтoвo у oблa-
сти крeaтивнe индустриje и 
пoдршкe млaдим људимa, 
кojи имajу знaњa, жeљe и 
упoрнoсти. Oвa aгeнциja 
пружилa je вeлику пoдршку 
и учeсницимa инoвaциjскoг 
изaзoвa “Дeкoдирaj зa При-
jeдoр”. 
“Изнeнaдиo нас је интeрeс 
зa oвaj инoвaциjски изaзoв, 
иaкo je прoцeс приjaвe крaт-
кo трajao. Било је прeкo 20 
aпликaциja, oд чeгa смo 
имaли 7-8 мaлих рjeшeњa, 
стaнoвникa, млaдих При-
jeдoрa кojи су прeпoзнaли 
знaчaj, дa мoгу дa пoнудe 

нeштo нaшeм грaду. Онo штo 
нaс трeбa рaдoвaти, тo je дa 
су ти млaди нaшa будућнoст и 
дa трeбaмo и дaљe улaгaти у 
њих”, рeкao je Сaшa Кaрaлић, 
прojeкт-мeнaџeр Рaзвojнe 

aгeнциje “ПРEДA”.
Приjeдoр нoси знaчajнo 
oбиљeжje дa je joш увиjeк 
jeдинa лoкaлнa зajeдни-
цa у Рeпублици Српскoj 
и циjeлoj БиХ кoja je рea-
лизoвaлa прjeкaт oтвoрeних 
пoдaтaкa. Нaстaвaк aктив-
нoсти je инoвaциjски изaзoв 
“Дeкoдирaj зa Приjeдoр”, a 
jeдaн oд циљeвa je ствaрaњe 
пoвoљнoг пoслoвнoг aм-
биjeнтa и угoднoг мjeстa зa 
живoт у грaду нa Сaни. 
“Oбjавили смo инoвaциjски 
изaзoв гдje смo нaшли три 
нajбoљa дигитaлнa рjeшeњa. 
Jeдaн кojи сe oднoси нa ин-
тeрнeт пoртaл кojи ћe oмo-
гућити нaшим приврeдни-
цимa, кao и инвeститoримa, 

дa нaђу свe нeoпхoднe пoдaт-
кe зa свoje нoвe прojeктe, кao 
и дa прoмoвишу свoja прeд-
узeћa. Oвo je сaмo jeдaн сeг-
мeнт кojи смo плaнирaли oвe 
гoдинe. Свaкaкo ћeмo нaстa-

вити oвe врстe прojeкaтa с 
циљeм унaпрeђeњa приврeд-
нoг aмбиjeнтa и ствaрaњa 
нoвих и нajквaлитeтниjих 
дигитaлних рjeшeњa зa нaш 
грaд”, нaглaсиo je нaчeлник 
градског Oдjeљeњa зa при-
врeду и предузетништво, 
Рaдe Рoсић. 
Учeници Елeктрoтeхничкe 
шкoлe, кojи су кao нajмлaђи 
учeсници oсвojили нaгрa-
ду нa тaкмичeњу у инoвa-
циjскoм изaзoву “Дeкoдирaj 
зa Приjeдoр”, кaжу дa сe увe-
ликo припрeмajу зa прeд-
стojeћи “ИНOСT”, нa кojeм ћe 
прeдстaвити нoву дигитaлну 
плaтфoрму. 

Зaвршeн инoвaциjски изaзoв „Дeкoдирaj зa Приjeдoр“

И СРEДЊOШКOЛЦИ MEЂУ НAJБOЉИMA

Дejaн Стaнojeвић, члан тима из 
Електротехничке школе
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Tekst:  Mirjana Šodić

“Situacija sa Željezarom Zenica 
već duže od pola godine je 
pod snažnim pritiscima male 
tražnje i niskih cijena gotovih 
proizvoda koji su rezultirali 
milionskim gubicima na 
mjesečnom nivou. Ovo je 
kulminiralo u prethodnom 
mjesecu i uzrokovalo odluku 
Kompanije o zaustavljanju 
visoke peći i kompletne 
proizvodnje do momenta 
stvaranja uslova za normalno 
poslovanje. Naša reakcija 
da zaustavimo proizvodnju 
rude od 20. novembra je 
bila iznuđena kao posljedica 
situacije i da pošaljemo radnike 
na privremeno odsustvo”, 
pojasnio je Jelača. 

• Koliko će trajati ova situacija 
i šta poručiti radnicima u 
ovom momentu? 
- Veoma je teško reći do kada 
će ovo trajati, ali postoje dva 
momenta koja su ključna 
za rasplet problema. Prvo i 
najvažnije je tržište i tražnja za 
proizvodima u kojima Željezara 
Zenica može pozitivno da 
posluje i nije realno da u 
iduća dva mjeseca dođe do 
značajnijih promjena. Period 
zime nije tržišno atraktivan, 
a samim tim, nije realno 

očekivati značajnije naznake 
pozitivnih kretanja. Neke 
preliminarne informacije 
govore o poboljšanju stanja 
iduće godine, jer je ovakvo 
stanje dugoročno neodrživo 
ne samo za industriju čelika, 
već i mnoge druge grane 
koje se suočavaju sa sličnim 
problemima. Drugo je trenutna 
situacija u Željezari Zenica, s 
obzirom da je Sindikat u štrajku 
od 20. novembra i rasplet 
ove situacije je neophodan 
da se pokrene proizvodnja. 
Naravno da je veoma teško 
dati precizniju informaciju, 
ali mislim da u decembru i 
prvoj polovini januara nećemo 
raditi na proizvodnji. Naravno 
da ove informacije dijelimo 
sa radnicima i Sindikatom, ali 
ne želimo govoriti sa velikom 
sigurnošću o procjenama 
i mogućim rješenjima, već 
pratimo situaciju iz dana u 
dan, pošto ne želimo donositi 
ishitrene odluke i stvarati još 
veću konfuziju u kolektivu.
• Razgovarali ste i sa 
predstavnicima Sindikalne 
organizacije “ArcelorMittala 
Prijedor”. Kakav dogovor ste 
postigli?
- Imamo korektnu 
komunikaciju sa Sindikatom 
i u ovim okolnostima 
pokušavamo uraditi sve 

što je moguće da očuvamo 
radna mjesta i budućnost 
Kompanije. Shvatajući dubinu 
problema da u uslovima 
obustave proizvodnje nije 
logično otvarati diskusiju 
o platama i kolektivnom 
ugovoru za iduću godinu, mi 
smo potpisali sporazum o 
odlaganju pregovora do kraja 
prvog kvartala. Nastojaćemo 
da maksimalno zaštitimo 
standard radnika, jer smo 
svjesni okolnosti u kojima svi 
živimo i sve odluke po ovoj 
temi detaljno analiziramo i 
tražimo najbolja rješenja.

• Kakva je trenutna situacija 
na tržištu čelika i kakvi su 
planovi za iduću godinu i 
plasman rude prema Željezari 
Zenica? 
- Kao što sam spomenuo, 
osnovni problem je tržište 
čelika i trenutno se pokušavaju 
napraviti najbolje procjene. 
Moramo pratiti situaciju, 
ali integralna proizvodnja 
čelika u Zenici je trenutno 
nekonkurentna sa istim 
robama proizvedenim 
topljenjem starog željeza 
u elektrolučnim pećima. 
Konkurencija na balkanskom 
tržištu, gdje  Željezara plasira 
najveći dio svojih roba, veoma 
je snažna od strane proizvoda 

iz Turske, Italije i Srbije. 
U ovom momentu, mi 
intenzivno razmatramo 
sa Željezarom opcije 
rada u 2024. godini i 
pokretanju proizvodnje, 
ali kao što sam spomenuo, 
dva ključna momenta 
vezano za tržište i štrajk će 
određivati razvoj situacije 

iz koje bi imali više indicija o 
radu i startu proizvodnje. 

• Koliko još ima rude u 
Omarskoj i kakva je budućnost 
RŽR “Ljubija”, koje aktivnosti 
se za sada odvijaju na ovom 
lokalitetu?
- U dugoročnoj strategiji 
razvoja rudnika, imali smo 
nekoliko pravaca aktivnosti. 
Najznačajnija je svakako u 
Rudniku Omarska, gdje radimo 
od 2004. godine i nedavno 
smo završili novi rudarski 

projekat kojim smo povećali 
eksploatabilne rezerve za 
nekoliko miliona tona i to 
sada iznosi oko 10 miliona 
tona željezne rude. To je 
rezultat višegodišnjih napora 
naših rudara na istraživanju 
i povećanju rezervi. Sljedeći 
pravac je obuhvatio područje 
Ljubije sa nekoliko lokaliteta 
na kojima smo tražili šanse 
da značajnije povećamo 
sirovinsku bazu i odredimo 
dugoročnu strategiju razvoja 
rudnika i nakon okončanja 
proizvodnje u Omarskoj. Tu 

Mladen Jelača, generalni direktor Kompanije “ArcelorMittal Prijedor”

USPJEŠNA GODINA UPRKOS KRIZI 
“Činjenice i trenutne okolnosti u vrijeme kada završavamo poslovnu godinu, nisu nimalo ohrabrujuće i 
zato bih želio iskoristiti ovu priliku da pokušam dati objektivnu informaciju, te eventualne naznake 
mogućih daljih dešavanja. Često  imam utisak da se vodimo razmišljanjem da sve ovo što se 
dešava u svijetu, nema  nikakav uticaj na nas i kada se dogode situacije poput onih u Željezari 
Zenica, to se čini kao neočekivano i iznenađujuće. Sve ima svoju logiku i posljedice koje mi danas 
imamo, i koje su prisutne u mnogim kolektivima Republike Srpske i BiH. Negativni trendovi u 
mnogim granama industrije traju duže vrijeme i realni sektor se danas suočava sa izazovima 
koji sa visokim intenzitetom ugrožavaju dalji rad i perspektivu”, rekao je za “Kozarski vjesnik” 
Mladen Jelača, generalni direktor Kompanije “ArcelorMittal Prijedor”. 

U “ArcelorMittalu Prijedor” zaposleno 790 radnika 
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trenutno radimo u tri različita 
pravca. Prvo je područje Stare 
rijeke gdje smo istraživali 
upotrebu željezne rude 
sa povećanim sadržajem 
karbonata na ležištima 
Ciganuša i Škorac. S obzirom 
na značajno niži procenat 
željeza u odnosu na Omarsku 
i iznosi oko 28 -30 % Fe, 
mnogo vremena smo potrošili 
u istraživanju i testiranju u 
našim razvojnim institutima 
i Zenici, kako ovu rudu učiniti 
prihvatljivom i atraktivnom 
za Željezaru. Na kraju smo 
uspjeli pronaći pozitivan 
pristup i rezultat toga je 
potpisan koncesioni ugovor 
sa Vladom RS na tri miliona 
tona i projekat pokretanja u 
iznosu od oko 14 miliona KM, 
koji je u potpunosti realizovan 
tokom prethodne i ove godine. 
Sredinom godine počela 
je probna proizvodnja, ali 
nažalost, najnovija dešavanja 
su obustavila aktivnosti starta 
redovne proizvodnje. Drugo 
je područje ležište Vidrenjak 
koje je u našem fokusu više 

od godinu dana sa različitim 
aktivnostima na istraživanju 
upotrebe rude u Željezari. 
Nakon vađenja probnog 
uzorka, ove smo godine 
napravili testiranje u Željezari, 
a još se rade laboratorijska 
ispitivanja u kompanijskom 
institutu u Francuskoj. Prema 
preliminarnim informacijama, 
susrećemo se sa izazovima 
prisustva većeg sadržaja 
barita u rudi i kao posljedica 
toga i visokim sadržajem 
sumpora u procesu prerade 

u Željezari, što predstavlja 
veliki ekološki problem. Ovo 
nije jednostavan problem i 
moguća rješenja se moraju 
komparirati sa ekonomskom 
isplativošću ulaganja i 
mogućih količina rude. Treće 
područje našeg interesovanja 
u Ljubiji su sva ležišta koja 
su otvorena ili su projektima 
istraživanja definisana kao 
takva, da bi mogli nastaviti 
dalji rad. Ova područja našeg 
interesovanja otvorili smo 
nedavno i tu slijedi kontinuiran 
rad i posvećenost na analizi 
dostupne dokumentacije 
o stanju svih ovih rudnika i 
nastavak naših aktivnosti da ih 
dovedemo na stadij na kome 
bi mogli razmatrati ekonomsku 
opravdanost pokretanja ovih 
rudnika. To su područja ili 
ležišta limonitne rude Vukulja 
- Drenovac, Redak, Paljevine... 
Takođe naše je strateško 
opredjeljenje i  nastavak 
geoloških istraživanja na 
području i Omarske i Ljubije, 
a sve u cilju razvoja dugoročne 
strategije i proizvodnje 

željezne rude za narednih 10 
do 15 godina.

• Koliko je zaposlenih i da li 
imate dovoljno kvalifikovane 
radne snage? 
- Imamo zaposlenih 790 
kvalifikovanih i obučenih 
radnika, koji su u potpunosti 
spremni da odgovore 
izazovima našeg posla. 
Broj zaposlenih direktno je 
povezan, naravno, sa planom 
poslovanja i proizvodnim 
planovima za koje se nadamo 

da će i u narednom periodu 
biti dobri i povoljni za nas. 
Rudarstvo je opasna djelatnost 
i zato je veoma bitna 
kvalifikovanost svakog radnika 
za obavljanje redovnih radnih 
zadataka, kao i kontinuirana 
obuka i usavršavanje kao oblik 
razvijanja i svakodnevnog 
napretka na svom poslu. 
Izazovna su vremena i sva 

naša snaga je usmjerena na 
obezbjeđenje dobrih uslova 
za rad i obezbjeđenje posla za 
sve naše radnike. Kvalifikovana 
radna snaga je sigurno tema 
kojoj se mora posvetiti ozbiljna 
pažnja, posebno u uslovima 
kada mnogi mladi ljudi 
odlučuju da posao potraže van 
granica naše zemlje. Moram 
reći da ima primjera gdje su 
se radnici nakon odlaska vratili 
u našu kompaniju i upravo 
to nam daje snagu i volju da 
se borimo sa svim izazovima 
i dajemo sve od sebe da 
obezbijedimo dobru i stabilnu 
budućnost za sve naše radnike, 
ali i za grad Prijedor i za sve nas 
koji tu živimo. 

• Da li je u posmatranom 
periodu bilo povreda na radu?
- Naša posvećenost podizanju 
kulture bezbjednosti i zaštite 
zaposlenih od svih rizika na 
poslu je prioritet i trajna 
aktivnost. Vrlo su raznoliki 
modaliteti kako bezbjednost 
dijelimo sa svim zaposlenim i 
koliko posvećujemo vremena 
i novca da unapređujemo 
sigurne načine rada, kako 
uočavamo i reagujemo 
na rizike, procjenjujemo 
stepen rizika svakog posla i 
uključujemo ljude kao aktivne 
sudionike. Bezbjednost je 
proces i dugoročno ulaganje i 
profilisanje daje rezultate koje 
mi danas vidimo, ali mislim da 
i radnici značajno mijenjaju 
svoj pristup iz činjenice da je 
individualni stav ključ uspjeha 
cijelog kolektiva. Ponosni smo 
na postignuti napredak svake 

godine, ali on mora imati 
kontinuitet i mi to za sada 
uspijevamo. To je vjerovatno 
i razlog što nemamo povreda 
na radu, iako radimo u veoma 
opasnoj i svakodnevno rizičnoj 
situaciji.

• Kako je tekla realizacija 
aktivnosti na polju PULZ 
programa u ovoj godini? 

- Kada je riječ o PULZ 
aktivnostima, nastavili 
smo tradiciju podrške kroz 
segmente našeg djelovanja u 
lokalnoj zajednici. Konkretno 
u ovoj godini smo kroz 34 
aktivnosti uložili oko 350.000 
KM, ali tu treba dodati i 
značajan broj naših donacija 
u materijalima, radu strojeva i 
slično. Na taj način smo pružili 
podršku sportskim klubovima 
i kolektivima, obrazovnim 
institucijama, kulturno-
umjetničkim društvima, bili 
pokrovitelji mnogim kulturnim 
događajima i trudili se dati 
doprinos u svim segmentima 
društva gdje je podrška bila 
potrebna, u skladu sa našim 
mogućnostima. Vjerujem 
da vrijeme i okolnosti neće 
poremetiti naše dalje planove 
i naš pristup u kome gajimo i 
podržavamo potrebe zajednice 
gdje radimo.  

• Vaša poruka zaposlenima 
povodom Dana rudara?
- Osvrnuću se na neke  
momente i razmišljanja koja 
želim podijeliti sa rudarima 
i sredinom u kojoj radimo. 
Pored svih problema, mislim 
da smo imali uspješnu 
godinu, jer smo proizveli 1,22 
miliona tona rude, što je u 
ovakvim okolnostima uspjeh. 
Istovremeno smo nastavili 
započeti proces otvaranja 
Ljubije, koji je uspješno 
okončan stvaranjem uslova 
za normalnu proizvodnju, 
što je uključivalo ostvarenje 
potrebne raskrivke, izradu 
infrastrukturnih objekata, 

nabavku i instalisanje opreme i 
proizvodnju probne količine od 
oko 40.000 tona rude. Imamo 
velike izazove rada i opstanka, 
sigurno najveće u posljednjih 
20 godina i imajući u vidu 
značaj rudnika za Prijedor i 
RS, moramo učiniti sve da 
nastavimo rad, da pravimo 
perspektivu i budućnost. Za 
ovo nam treba jedinstvo i 

timski rad,  što pokušavamo da 
maksimalno osnažimo. Treba 
nam i saradnja sa lokalnim 
i Vladinim institucijama i to 
ne smije da ima bilo kakvu 
zadršku, jer razmišljamo  o 
ljudima, njihovim porodicama i 
novim generacijama. Vjerujem 
da smo snažan kolektiv sa 
znanjem, voljom i dostignutim 
nivoom organizacije, da imamo 
sjajne radnike i to je stabilna 
osnova za suočavanje sa 
izazovima ovog vremena i naše 
budućnosti. Izazovi globalnih 
kretanja i krizne situacije koje 
se pojavljuju,  definitivno su 
prijetnja mnogim malim i 
velikim ekonomijama, malim i 
velikim kompanijama i u tome 
moramo tražiti svoj put da 
ono što smo dostigli održimo 
i pravimo korake koje najbolje 
znamo i možemo. Mislimo 
o našim ljudima i njihovoj 
budućnosti i zato moramo 
sve učiniti da ispoljimo i 
svoju privrženost i hrabrost u 
traženju i ostvarivanju ciljeva. 
Poruka uoči Dana rudara je 
uvijek bila vezana za našu 
bogatu istoriju i borbu za bolji 
život rudara i njihovih porodica. 
Vjerujem u bolje sutra i našu 
opredijeljenost ka tome i 
želim da podijelim sa svim 
zaposlenima  ono što je naše 
i zajedničko, a to je tradicija i 
običaji uz obilježavanje Dana 
rudara. Svim zaposlenima u 
«ArcelorMittalu Prijedor» 
želim da čestitam 17. 
decembar,  Svetu Varvaru i 
srećnu Novu 2024. godinu, 
dobro zdravlje i sreću vama i 
vašim porodicama!

PK Ciganuša-Škorac 

PK Buvač 
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Текст:  Гордана Каурин

Од 1. јануара наредне 
године, у здравстве-
ним установама Репу-
блике Српске здравст-
вена заштита ће се 
искључиво оства-
ривати на основу 
електронске кар-
тице осигураника. 
Према подаци-
ма Фонда, у Ре-
публици Српској 
тренутно је активна 
913.401 електронска 
картица, док је остало 
још неуручених елек-
тронских картица, а 
највише је случајева да 
су грађани подносили 
захтјев за израду елек-
тронске картице, али 
никада нису дошли да 
је преузму. Николина 
Душанић, руководилац 
Одјељења за односе с 
јавношћу ФЗО РС, каже 

да више неће бити мо-
гуће без електронске 
здравствене картице 

при -

сту-
пити електронском 
картону пацијента, 
нити ће се у апотеци 
моћи подићи лијек на 
рецепт. „Подсјећамо 
да се оне старе здрав-
ствене књижице не 
употребаљавају још 
од почетка ове годи-
не. Сада треба да се 

употребљавају елек-
тронске  здравстве-
не картице, али све 
до краја ове године, 
здравствене установе 
имају ту могућност да 
електронском картону 

пацијента приступе и 
на основу уношења 
матичног броја или 
имена и презиме-
на. Подсјећамо и да 
електронске здрав-

ствене картице више 
немају рок важења, 

односно осигурана 
лица која имају кар-
тицу које су раније из-
рађене и на којима је 
назначен рок важења, 
могу да их користе и 
након истека назначе-
ног рока,  односно све 
док имају утврђен ста-
тус осигураног лица“, 
навела је Николина Ду-
шанић.

ОД НАРЕДНЕ ГОДИНЕ 
ВАЖЕ САМО ЕЛЕКТРОНСКЕ 

ЗДРАВСТВЕНЕ КАРТИЦЕ

Текст:  Деборах Совиљ

Угроженост планина као не-
замјењивог природног ре-
сурса, не само због утицаја 
људског фактора него и гло-
балних климатских промје-
на, реалност је времена у 
коме живимо, при чему се 
планинари истичу као чува-
ри планинских богатстава. 
У Приједору рачунају с мла-
дим снагама које ће даље 
преносити љубав према пла-
нинарењу и алпинизму. Три-
десетак дјеце редовно тре-
нира више пута седмично у 
пењачкој сали Планинарског 
клуба “Албатрос”. Такмиче се 
у Пењачкој лиги и спортском 
пењању.
“Волим пењање. Био сам на 
такмичењу у Бихаћу, гдје сам 
попео све смјерове и освојио 
прво мјесто и пехар”, каже 
седмогодишњи Константин 
Шипка.
Дванаестогодишња Марија 
Симатовић бави се пењањем 
готово годину и по дана и 
признаје да у почетку није 
било лако.
“Није одмах било лако, али 
на прву ми се свидјело. У овој 
нашој пењачкој сали, осјети 
се тај неки добар дух”, каже 
Марија.
Драшко Анђелић, предсјед-
ник Планинарског клуба “Ал-
батрос”, истиче да дјеца воле 
природу и уживају на излети-
ма.
 “Одлазимо на излете и до 
Зечијег камена, па до оз-
биљнијих планина и ходања. 
Они уживају, воле природу, 
а само ми старији треба да 
се више ангажујемо око тога 
да их водимо”, наводи Анђе-
лић који додаје да обилазе 

планине у БиХ, те да су по-
сљедњи пут били на Клеко-
вачи.
“Пењање и није тако јед-
ноставно, јесте да дјеца од 
малих ногу, чим проходају, 
почињу да се пењу, али овдје 
треба доста добре воље. Све 
остало ће само доћи”, рекао 
је Анђелић. 
Подсјећа да су од Града, на 
период од 10 година, доби-
ли на кориштење Друштвени 
дом у Божићима. Иницијати-
ва је, како је рекао, кренула 
од старијих планинара који 
дуги низ година посјећују 
планинарске домове у раз-
ним крајевима. 
“Дом је био девастиран и у 
сарадњи с Градом, већ смо 

почели да уређујемо стола-
рију, коју смо добили преко 
Министарства породице, ом-
ладине и спорта. Настојаће-
мо наредне године, уз помоћ 
Града, да реновирамо кров, 
а остале радове затвори-
ти преко мањих пројеката. 
Намјера је да то буде кре-
ативно-едукативни центар. 
Требало би да у Божићима 
имамо пењачку салу, поли-
гон, спаваонице, спортску 
обуку у пењању и алпиниз-
му”, истиче Драшко Анђелић.
У Планинарском савезу Ре-
публике Српске, који окупља 
око 3.000 планинара, сма-
трају да расте свијест грађа-
на о важности очувања здра-
ве природе и планина, чему 

активно доприносе чланови 
планинарске заједнице.
“У Републици Српској има-
мо велики број планина, а 
цијела планинарска зајед-

ница и клубови се баве 
уређењем стаза, изградњом 
и очувањем планинарских 
домова, организовањем ак-
ција, вођењем планинарских 
тура. Кад гледамо еколошки 
аспект свега тога, планина-
ри су практично ти који су 
сваки дан у планини и дају 
велики допринос, указују на 
нека штетна дешавања која 
нарушавају изглед планина”, 
истиче Нено Добријевић, 
предсједник Планинарског 
савеза РС.
Дестинације попут Јахорине, 
Козаре, Зеленгоре, Требе-
вића, Равне планине, Мања-
че препознатљиве су међу 
љубитељима ових садржаја, 
а задатак свих је да се, од-
говорним приступом њихо-
вом развоју, ради и на очу-
вању природног окружења, 
што је примарни разлог ту-
ристичких посјета, истичу 
из ресорног министарства. 
Међународни дан планина, 
11. децембар, прогласила 
је Генерална скупштина Ује-
дињених нација, 2002. го-
дине, а овогодишња тема 
је “Обнављање планинских 
екосистема”. 

Текст:  Мирјана Шодић

Вакцинација против се-
зонског грипа приводи 
се крају. У Дому здравља 
Приједор кажу да је од-
зив грађана добар, те да 
су на располагању има-
ли 1.200 бесплатних и 
450 комерцијалних доза 
вакцина против грипа.
“Остала је мања количи-
на бесплатних вакцина, 
а комерцијалних више 
немамо, све су утроше-
не. Позивамо грађане 
да се вакцинишу против 
грипа, јер се на тај начин 
спречавају комплика-
ције изазване овим ви-
русом”, рекла је Ивана 
Шалабалија, службеник 
за информисање Дома 
здравља Приједор. 
Када је ријеч о комер-
цијалној вакцинацији, 
она се врши и у Институ-
ту за јавно здравство Ре-
публике Српске у Бања-
луци, а цијена је 28 КМ. 

Ове године Институт је 
набавио 3.500 доза вак-
цина за комерцијалну 
употребу. 
“Задовољни смо одзи-
вом грађана. Остала је 
мања количина комер-
цијалних вакцина, зато 
апелујемо на грађане 
који желе да се зашти-
те, да се јаве у домове 
здравља, ако припадају 
категоријама које су 
ослобођене плаћања 
или у Институт или ње-
гове регионалне цент-
ре, зависно од града у 
којем живе, ако не при-
падају категоријама које 

су ослобођене плаћања 
вакцине”, рекла је Јеле-
на Ђаковић Девић, епи-
демиолог у Институту за 
јавно здравство Репу-
блике Српске. 
Институт за јавно здрав-
ство ове године је, у са-
радњи са Владом Репу-
блике Српске, на основу 
прошлогодишњих по-
треба, обезбиједио 
20.000 доза вакцина за 
категорије становништ-
ва које имају право на 
бесплатну вакцину, које 
су подијељене домови-
ма здравља у Српској. 

ДОБАР ОДЗИВ ГРАЂАНА НА 
ВАКЦИНАЦИЈУ ПРОТИВ ГРИПА 

Планинарски клуб “Албатрос”

ДЈЕЦА ВОЛЕ ПРИРОДУ И ПЛАНИНУ
Чланови Планинарског клуба “Албатрос” у пењачкој сали

Планине су природни драгуљи (фото НП “Козара”)
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Текст:  Гордана Каурин

Удружење Словенаца “Липа” 
из Приједора, које окупља 
око 280 чланова, организо-
вало је традиционалну бо-
жићну забаву којом желе 
да сачувају од заборава 
своју традицију. Предсјед-
ник Аленка Удуч рекла је 
да као удружење постоје 
26 година и да исто толико 
дуго организују ову забаву. 
“Током тог периода објави-
ли смо шест књига, органи-
зовали самосталну изложбу, 
снимљен је филм о Словенци-
ма у Приједору, а са поносом 
могу да истакнем и радијску 
емисију која ће идуће годити 
обиљежити 20 година еми-
товања на локалној радио-
станици”, истакла је Удучева. 

Она је навела да чланови 
“Липе” раде на реализацији 
многих пројеката очувања 
и његовања традиције, кул-
туре и језика словеначког 
народа, а томе доприно-
си и Школа словеначког 
језика, која у Приједору 
постоји од 2003. године. 
“Снимљен је серијал теле-
визијских емисија који ће 
ускоро бити приказан јавно-
сти ради очувања словенач-
ке аутохтоне кухиње, тако 
да, поред језика и културе, 
водимо рачуна и о том сег-
менту словеначке гастро-
номије”, истакла је Удучева. 
Начелник градског Од јељења 
за културу, међународну са-
радњу, спорт и невладине 
организације Александар 
Миљешић истакао је да Град 

подржава рад удружења на-
ционалних мањина и тиме 
доприноси очувању тради-
ције. “Веома сам почаство-
ван што сам овд је, јер је ово 
лијеп сусрет наших суграђа-
на који настоје да сачувају од 

заборава своје коријене, тра-
дицију и културу. Ови дивни 
људу учествују у свим култур-
ним и спортским манифеста-
цијама. Град Приједор пази 
на своје националне мањи-
не. Овакве манифестације 

чине да будемо јединстве-
ни”, рекао је Миљешић.
Из Удружења Словенаца 
„Липа“ најавили су да ускоро 
слиједи подјела пакетића. 

СЛОВЕНЦИ ПРИРЕДИЛИ ТРАДИЦИОНАЛНУ БОЖИЋНУ ЗАБАВУ

Текст:  Бојана Мајсторовић 

Промоцијом моногра-
фије “Силвана”, аутора 
Давора Видаковића, у 
Градској читаоници у 
Приједору отворена је 
манифестација “При-
једорска зима 2023”. У 
овој монографији опи-
сан је живот пјевачи-
це народних пјесама 
Силване Арменулић из 
Добоја, која је погинула 
прије 47 година у тра-
гичној несрећи. Аутор 
монографије Давор Ви-
даковић каже да је књи-
га изашла из штампе 
прије мјесец дана. 
“О Силвани Арменулић 
много тога је речено, 
нажалост, више од 70 
одсто неистина. Град 
Добој назвао је једну 
улицу њеним именом 
и иницирао низ актив-
ности, а једна од тих ак-
тивности је израда ове 
монографије”, рекао је 
Видаковић.
Он је додао да је град 
Добој подржао ком-

п л е т а н 
пројекат, а 
да је он иза-
брао тим људи 
који су учествова-
ли са њим у изради 
монографије.
“Циљ је да ово буде 
једна велика позитивна 
прича о Силвани која 
се никад није одрекла 
Добоја у који је радо 
долазила и када је била 
велика звијезда. Наш 
слиједећи корак биће 
отварање малог Силва-
ниног музеја у Добоју 
и фестивал, али сад је 
фокус на представљању 
монографије у што више 
градова”, истакао је Ви-
даковић.
Директор Народне би-
блиотеке у Добоју, Ли-
дија Жарић, рекла је 
да је ова установа, у 
оквиру своје издавачке 
дјелатности, ове године 
објавила два капитална 
дјела, те да је ова моно-
графија управо једно од 
њих.
„Монографија ‘Силва-

на’ капитално је 
дјело аутора, докто-

ра Давора Видаковића, 
који је направио причу 
о жени која је Добојка 
и која је означила једну 
епоху бивше Југославије 
као култни пјевач и као 
неко ко је у то вријеме 
био толико познат, да 
се и данас препознају 
њене пјесме и рад“, ре-
кла је Жарићева.
Директор Народне би-
блиотеке “Ћирило и 
Методије” у Приједору, 
Гордана Вила, изјавила 
је да је ово било књи-
жевно-музичко вече и 
својеврстан спектакл за 
почетак “Приједорске 
зиме 2023”.
У музичком дијелу про-
грама учествовали су 
оркестар Стефана Ми-
лошевића и вокални со-
листа Тамара Ћирић. 

ПРОМОЦИЈОМ МОНОГРАФИЈЕ 
"СИЛВАНА" ПОЧЕЛА 

"ПРИЈЕДОРСКА ЗИМА"

У оквиру „Приједорске зиме 2023“ 
у Градској читаоници одржана је 
радионица под називом „Честит-
ке нису заборављене“. Како се 
израђују новогодишње честитке, 
учило је око 80 ученика нижих 
разреда основних школа. Међу 
њима је била и ученица другог 
разреда Основне школе „Петар 
Кочић“ Софија Кеча.
„Срећна сам, цртаћу Дједа Мраза 
и слаћу њему честитку“, рекла је 
она.
„Ја бих волио да направим честит-
ку Дједа Мразу, и никада нисам 
писао  честитке, никада у животу“, 
рекао је Александар Керановић.
Ученике овог разреда довела је 
учитељица Основне школе „Петар 
Кочић“ Силвана Батоз.
„Дошли смо да пишемо честитке 
Дједа Мразу. Чујете грају дјечице, 
како су весели, радују се нового-
дишњим празницима, радују се 
да пишу Дједа Мразу. Мислим да 
Дједа Мраз постоји и треба да вје-
рујемо у њега и треба да кажемо 
дјеци да вјерују, да маштамо, да 
уживамо у томе“, поручила је Ба-
тозова.
Директор Народне библиотеке 

„Ћирило и Методије“ Гордана 
Вила каже да су окупили ученике 
све четири градске школе, те да 
је у овој радионици учествовало 
и подручно одјељење ученика из 
Тукова.
 „Као установа, укључили смо се 
у ‘Приједорску зиму’. Ријеч је о 
радионици  ‘Честитке нису забо-
рављене’, ми нешто старији сјећа-
мо се тога, али сигурно се мали-
шани не сјећају како су некада 
стизале честитке на адресе. Ми 
желимо да им дочарамо тај неки 
дух прошлог времена, да им по-
кажемо да их и сами могу напра-
вити. Данас их израђују, уз нашу 
помоћ, за своје најближе, али на-
дамо се да ће нешто израдити и 
за нашу установу па да украсимо 
Дјечије одјељење које је одавно 
у новогодишњем руху“, рекла је 
Вила.
Након што су израдили честитке, 
најмлађи су изненађени и нового-
дишњим пакетићима које је обез-
биједила Градска управа Прије-
дор.
У Градској читаоници ће 18. де-
цембра бити организован догађај 
за дјецу млађег школског и пред-
школског узраста „Причам ти при-
чу, причај ми причу“. 

НОВОГОДИШЊЕ 
ЧЕСТИТКЕ НАЈМЛАЂИХ

У радионици „Честитке нису заборављене“ учествовало 80 малишана
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Текст:  Мирјана Шодић

Ови млади људи живе на 
селу и организују радне ак-
ције о којима се прича. У 
Јелићкој су основали Омла-
динску организацију “Мла-
ди Тимар”, како би се омла-
дина ујединила и урадила 
нешто корисно за свој крај и 
своје мјештане. 

“Тренутно радимо на 
уређењу друштвеног дома, 
искористили смо један про-
стор ходника, па смо поста-
вили кухињу. Завршили смо 
те радове и прешли у салу. 
Хоћемо да санирамо пла-
фон и зидове. Преко пројек-
та Града Приједора, за који 
смо аплицирали, добили 
смо одређен дио новчаних 
средстава за материјал који 
нам је потребан за те намје-
не. Планирамо да спустимо 
плафон, касније да урадимо 
и зидове, па да заокружимо 
те радове”, рекао је Драшко 
Ђурић, предсједник Омла-
динске организације “Млади 
Тимар” из Јелићке. 
Труде се да уреде друштве-

ни дом у којем желе да се 
окупљају и друже. “Имамо у 
сали телевизор. Поставили 
смо и стони тенис и наба-
вићемо још неке друштвене 
игре. Желимо да створимо 
услове у друштвеном дому 

како би се окупљали и љети и 
зими. Свакако ћемо настоја-
ти да ријешимо и проблем 
гријања”, додала је Дијана 
Шврака, предсједник Скупш-
тине ОО “Млади Тимар” из 
Јелићке. 
Када се мале руке сложе, све 
се може. То је традиција у 
овом селу. Мјештани Јелићке 
истичу да желе да сачувају 
оно што су им оставиле прет-
ходне генерације.
“То што смо на крају Прије-
дора, не значи да по активиз-
му младих не можемо бити 
ближе Приједору. Млади су 
ове године, да тако кажем, 
формализовали свој акти-
визам који је постојао и ра-
није. Ја сам сад мало старији 
/смијех/, па не могу бити 
члан ове организације, али 
кад сам био млађи, учество-
вао сам у радним акцијама у 

селу. Прије нас, тако су ради-
ли и наши родитељи. Видјели 
сте овај дом, њега је прије 40 
година изградила омладина. 
Ово је традиција коју треба 
да наставимо, да покажемо 
да имамо заједнички циљ и 

да заједно можемо нешто да 
урадимо. Ово што ради наша 
омладина, само је дјелић 
оног што планирају, а ми мо-
рамо да их подржимо”, рекао 
је мјештанин Зоран Јелић. 

Активизам младих у селу Је-
лићка је за сваку похвалу, 
истичу у Омладинском савје-
ту Приједор.  
“Омладинска организација 
из Јелићке је добар примјер 
активизма, промоције жи-
вотних вриједности и живо-
та на селу. Свакако је битан 
и активизам младих у граду, 
тако да је код ове омладин-
ске организације активизам 
обостран”, рекла је Бојана 
Сучевић, секретар Омладин-
ског савјета Приједор. 
Млади у Јелићкој година-
ма учествују у акцији “Чисто 
прољеће”. Уредили су парк и 

замијенили кошеве на спор-
тском терену који се налази 
у близини друштвеног дома. 
Све то уз помоћ мјештана. 
Како воле да кажу, увијек 
сложно, па колико се може. 

ЗА ПОХВАЛУ АКТИВИЗАМ МЛАДИХ У ЈЕЛИЋКОЈ  

Омладина жели да се окупља у дому 

Слиједи уређење сале 

Текст:  Зоран Совиљ

Нaкoн успjeшнo рeaлизoвa-
них спoртских мaнифeстa-
циja „Tркa из блoкa“ и „Tрojкa 
из блoкa“, Хумaнитaрнa oр-
гaнизaциja „Срби зa Србe“ у 
Приjeдoру je oргaнизoвaлa 
и „Tрeнинг из блoкa“. Риjeч 
je, тaкoђe, o прojeкту хумa-
нитaрнoг кaрaктeрa, a нa 
свojeврснoм трeнингу-тaкми-
чeњу учeствoвaли су брojни 
спoртисти и рeкрeaтивци. 
„С oбзирoм дa свe вишe људи 
пoсjeћуje тeрeтaнe, oдлучили 
смo дa oвe гoдинe пo први 
пут oргaнизуjeмo ‘Фитнeс 
из блoкa’ и дa прикупљeнa 
срeдствa тaкoђe усмjeримo 
у хумaнитaрнe сврхe“, кaжe 
Лaнa Зeчeвић, вoлoнтeр 
Хумaнитaрнe oргaнизaциje 
„Срби зa Србe“. 
Oнa je пojaснилa у чeму сe 

сaстojaло тaкмичeњe. 
“Зa мушкaрцe згибoви, зa 
жeнe издржajи и нaкoн тoгa 
пoбjeдници тих дисциплинa 
зajeднo су рaдили плeнк. 
Кo нajвишe издржи, тaj je 
пoбjeдник, aли с oбзирoм нa 
хумaнитaрни кaрaктeр тaк-
мичeњa, сви учeсници су унa-
приjeд пoбjeдници”, истичe 
Зeчeвићева.
Хумaнитaрнa oргaнизa-
циja “Срби зa Србe” и крoз 
oргaнизoвaњe спoртских 
мaнифeстaциja прикупљa 
срeдствa зa пoмoћ сoциjaл-
нo угрoжeним вишeчлaним 
пoрoдицaмa. Oвa oргaнизa-
циja дoсaд je прикупилa 
знaчajнa срeдствa кojимa je 
пoмoглa вишe oд три хиљaдe 
пoрoдицa.
“Oргaнизaциja ‘Срби зa Србe’ 
пoмaжe сoциjaлнo угрoжeнe 

пoрoдицe сa чeтвoрo и вишe 
дjeцe. Дo сaдa смo пoмoћу 
вeликoг брoja дoнaтoрa и 
спoнзoрa прикупили прeкo 
3,5 милиoнa eврa и пoмoгли 
прeкo три хиљaдe пoрoди-
цa. Кoнкрeтнo, у Приjeдoру 
смo пoмoгли вишe дeсeтинa 
пoрoдицa”, кaзao je Aлeксaн-
дaр Mршић, кooрдинaтoр 
прojeктa “Tрojкa из блoкa” у 
РС. 
Кoтизaциja зa учeшћe у фит-
нeс тaкмичeњу “Tрeнинг 
из блoкa” изнoсилa je 10 
мaрaкa. Taкмичaрe je вoдилa 
спoртскa жeљa, тaкмичaрски 
дух и oсjeћaj хумaнoсти. При-
купљeнa срeдствa бићe ус-
мjeрeнa зa пoмoћ пoрoдици 
Ивeтић из Гoмjeницe, кojoj 
Хумaнитaрнa oргaнизaциja 
“Срби зa Србe” oргaнизуje ку-
пoвину кућe. 

Хумaнитaрнa aкциja oргaнизaциje "Срби зa Србe"
"TРEНИНГ ИЗ БЛOКA" ЗA ПOРOДИЦУ ИВETИЋ ИЗ ГOMJEНИЦE

Побjeдник je хумaнoст
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Текст:  Гордана Каурин

Вараличарски куп у 
Приједору окупио је 
90 такмичара из БиХ, 
Хрватске, Словеније и 
Србије. Бројним так-
мичарима није сметао 
хладан и кишовит дан, 
нити опасан и клизав 
терен. 
Раденко Марино-
вић, предсједник СРД 
„Сана“,  рекао је да је 
ове године турнир мало 
већег карактера.
„Први турнир који је 

одржан прошле године, 
окупио је 42 такмичара. 
Било их је пријављених 
110, али су сигурно од-
устали због лошег вре-
мена“, рекао је Мари-
новић.
Турнир је отворио Алек-
сандар Миљешић, на-
челник Одјељења за 
културу, међународну 
сарадњу, спорт и не-
владине организације, 
те истакао да Град При-
једор подржава овакву 
манифестацију.
„Градска управа подр-

жава рад СРД ‹Сана’, 
јер раде са младим 
људима, уче их древ-
ној вјештини риболова. 
Свакако ћемо и убудуће 
подржавати овакве ма-
нифестације“, поручио 
је Миљешић.
Награде су додијеље-
не за шест такмича-
ра. Предсједник СРД 
„Сана“ Драган Бабић 
истакао је да је веома 
захвалан Градској упра-
ви на подршци.
„Имамо шест награда 
и то: за прво, друго и 
треће мјесто, за најста-
ријег и  најмлађег так-
мичара и највећу рибу. 
Градска управа нас је 
подржала и прошле го-
дине и од срца желим 
да им искажем велику 
захвалност“, рекао је 
Бабић.
Наградни фонд 2. 
Међународног варали-
чарског купа у Приједо-
ру износио је 5.000 КМ.

Текст:  Гордана Каурин

Шаховска секција „Ко-
зара“, Доња Љубија, 
организовала је девети 
Меморијални турнир 
„Смаил Захировић“. Сви 
учесници били су у оба-
вези да понесу шаховску 
гарнитуру стандардних 
димензија и исправан 
шаховски сат. „То је већ 
традиција у Доњој Љу-
бији. Покровитељ је наш 
КУД ‘Козара’. Турнир се 
одржава у склопу ма-
нифестације ‘Чаршијске 
вечери’, у оквиру  ‘При-
једорског љета’. Мало 
смо окаснили са терми-
ном, јер иначе то буде 
у јулу. Рапид је турнир, 
темпо игре 10 минута 
по играчу уз пет секунди 
квалификације, а завр-
шетак је за неких пола 
сата по колу. У питању 
је швицарски систем од 
девет кола”, навео је Су-
лејман Драгановић, ди-

ректор турнира.
Велемајстор из Бањалу-
ке Милан Вукић истиче 
да је за сваку похвалу да 
једно мало мјесто попут 
Доње Љубије има ова-
кав турнир. 
„Ја сам први велемајстор 
у БиХ, први који је ос-
војио титулу велемајсто-
ра и први играч који је 
освојио појединачно 
првенство Југославије. 
Од тога сам био четири 
пута првак Југославије, 
играо око 90 пута за ре-

презентацију Југосла-
вије. Мислим да шах 
данас нема неку друшт-
вену подршку као што је 
имао прије, али се ипак 
људи труде. Нарочито 
бих ту похвалио Прије-
дор који организује 4 - 5 
турнира годишње“, иста-
као је Вукић.
Прва награда на ового-
дишњем турниру изно-
сила је 130 КМ, друга 
100, потом су слиједиле 
награде од 70, 50, 30 и 
20 КМ.

ОДРЖАН 9. МЕМОРИЈАЛНИ ШАХОВСКИ 
ТУРНИР „СМАИЛ ЗАХИРОВИЋ“ 

ОДРЖАН 2. МЕЂУНАРОДНИ 
ВАРАЛИЧАРСКИ КУП

Текст:  КВ

Куглаши приједорског 
“Рудара” играће 13. 
јануара у Градишци у 
финалу Купа Републи-
ке Српске. Они су у два 
дана квалификација, 
које су игране проте-
клог  викенда у Арени 
“Бакарни” у Брчком, 
заузели треће мјесто са 
оборених 3.562 чуња. 
Прва је била домаћа 
екипа “Рада”, друга 
бањалучка “Ада”, а чет-
врто посљедње мјесто, 
које је водило у фина-
ле, уловила је екипа 
“Козаре” из Градишке. 
Најбољи у “Рудару” 
био је Ђорђе Паштар, 
који је поново у сјајној 
форми, са оборених 

647 чуњева, до њега су 
браћа Тркља, Миодраг 
613 и Марко 608, те у 
нешто слабијем издању 
Миљатовић 570, Џајић 
567 и Мандић 557. 
“Рудар 2” заузео је 10. 
позицију са оборених 
3.229 чуњева. Драган 
Максимовић и Срђан 

Тадић били су бољи од 
осталих у својој еки-
пи са по 568 оборених 
чуњева. У наредну суб-
оту у куглани “Урије” у 
Приједору игра се дру-
ги круг квалификација 
Појединачног првенст-
ва Републике Српске за 
сениоре.

КУГЛАШИ “РУДАРА” ТРЕЋИ У 
КВАЛИФИКАЦИЈАМА

Текст:  КВ

Кошаркашки клуб “Мла-
дост” био је бољи од прије-
дорског “Спартака” који је у 
гостима поражен резулта-
том 81:71. По четвртинама 
је било 18:19, 17:14, 24:22, 
22:16. Ова утакмица одиг-
рана је у Мркоњић Граду у 
оквиру 10. кола Првенства 
БиХ за кошаркаше.

“МЛАДОСТ” БОЉА ОД “СПАРТАКА”

1. CNC оператер на машинама .......................................................... 2 извршиоца

2. Бравар монтер ................................................................................ 4 извршиоца
    Спремност за рад на терену (БиХ, Србија и ЕУ).

3. CO2 заваривач ................................................................................. 3 извршиоца
    Спремност за рад на терену (БиХ, Србија и ЕУ).

4. КВ, ССС, ВКВ ..................................................................................... 4 извршиоца
   Било којег занимања спреман за обуку и преквалификацију за   бравара, 
заваривача или CNC оператера

5. НК радник ........................................................................................ 4 извршиоца

''Боснамонтажа'' а.д. Приједор нуди:

 • Дугорочно запослење у перспективној привредној грани
 • Редовна и стимулативна примања
 • Усавршавања, обуке и преквалификације 
 • Савремену опрему за заштиту на раду и сигуран рад
 • Плаћене редовне и превентивне здравствене прегледе
 • Обезбијеђен топли оброк
 • Стимулације и награде за запослене

Пријаве на конкурс слати на:

Е-маил адресу: kadrovska.sluzba@bosnamontaza.com
Поштом или лично на адресу: Рудничка бб, 79101 Приједор

Све додатне информације кандидати могу добити на бројеве 
телефона: 052/232-680; 052/234-266

У Приједору, дана 08.12.2023. године                                                   Управа

''Боснамонтажа'' а.д. Приједор
ОГЛАС  ЗА ПРИЈЕМ РАДНИКА

Обавјештавамо пензионере Творнице “Мира” д.о.о,  чланице Краш-гру-
пе, да традиционални сусрет пензионера Творнице кекса “Мира” ове 
године неће бити одржан.
Слатки пакети нашим пензионерима биће подијељени у кругу Преду-
зећа, 19. и 20. децембра 2023. године , од 10 часова.

“МИРА” д.о.о. чланица Краш-групе

ОГЛАС
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ЗАХВАЛНИЦА
Овим путем желим да изразим своју искрену захвалност и поштовање доктору 
Станку Баћи, хирургу у приједорској болници, који је, прије свега, један изу-
зетно хуман и добар човјек, а и велики стручњак и признат хирург у региону и 
шире.
Наиме, моја операција је била изузетно тешка, компликована и веома ризична 
и имала сам препоруке да се оперишем само у Бања Луци. Због повјерења, ја 
сам се одлучила, ипак, за др Баћу и нашу болницу. Доктор је успјешно извео 
операцију, поред свих наведених потешкоћа, уз помоћ и асистенцију још два 
хирурга: др Бероње и др Тешинића, којима се такође овим путем од срца за-
хваљујем. 
Послије само неколико дана, ја сам била на ногама и осјећала сам се фено-
менално, као да нисам ни оперисана. Захвалност дугујем и др Грујићу као и 
главној сестри Мири, Данки, Николини и свима осталима који су се феноме-
нално односили према мени и омогућили ми безбрижан боравак у болници. 
Са сигурношћу тврдим и из разговора са многобројним познаницима и при-
јатељима, који су имали прилику да упознају др Баћу знам, да има на стотине 
наших суграђана и задовољних пацијената који дијеле моје мишљење и који 
имају само ријечи хвале за др Баћу. Наиме, др Баћо је познат и на свјетској 
сцени, и његови радови се објављују у најпознатијим хируршким часописима. 
Част ми је што имамо таквог човјека у нашем граду и у нашој болници. На крају 
још једном велико хвала и желим вам сву срећу овога свијета. Нека вас Бог чува 
и благослови.

Пацијенткиња Д. С.

Посљедњи поздрав драгом оцу, 
брату и дједу

МИЛАН (Живка) 
ЗУРЊА

(1941 - 2023)
Сваки тренутак проведен с тобом, остаће вјечно урезан у нашим 
срцима. 
Драги оче, тишина коју си оставио за собом је болна. Никад те 
нећемо заборавити.
Твоји најмилији, синови Дарко и Живко, кћерка Слађана и сестра 
Милена

18584

Дана 19.12.2023. навршава се пет тужних година откако нас 
је напустио наш драги и вољени супруг и тајо

СРЕТКО БАЈИЋ
Ја на небу имам сем Господа Бога још светињу једну, родитеља 
свога. Кад  год сунце грије, то се отац смије, поздраве нам 
шаље да наставимо даље. Хвала ти на свом знању и искуству 
које си дијелио с нама, на свој љубави и пажњи коју си нам 
дао.
Ожалошћени: супруга Мира, син Жељко, кћерке Зорица и 
Славица, снаха Љиљана, зетови, унучад и праунучад. 18577

У оквиру обиљежавања 17. децембра, Свете 
Варваре - Дана рудара, одајемо почаст и сјећамо 

се наших погинулих и умрлих рудара

Слава им и велико хвала!

Помен погинулим и умрлим рударима одржаће се 
испред Дирекције РЖР „Љубија“ у спомен-парку, 
дана 16.12.2023. године са почетком у 11 часова, 
па овим путем обавјештавамо њихове породице и 
радне колеге.

18580

Дана 14.12.2000. престало је да куца 
срце мога јединог брата

РАДОМИРА ТОДОРАНА

Још и данас, послије 23 године, нисам 
сазнала шта су ти урадили оне црне 
ноћи.
Воли те и не заборавља твоја сестра 
Мира.

18586

Дана 14.12.2023. навршило се 12 година 
од смрти нашег вољеног супруга, оца и 

дједа

НЕНАДА - ФУТЕ ДРАГОЈЕВИЋА

С великом љубављу и поносом, чувамо 
сјећање на тебе. Вјечно ћеш живјети у 
нашим срцима.
С љубављу, супруга Доста, кћерке 
Татијана и Свјетлана са породицама.

18581

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
ХИТНЕ СЛУЖБЕ 
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

КОМУНАЛНА 
ПРЕДУЗЕЋА
Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

УСТАНОВЕ
Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка 
станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

ЗДРАВСТВО
Дом здравља
Болница

122
124
123

1185
125

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 

052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

052/231-288
052/238-411

АПОТЕКЕ
Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

МЕДИЈИ
РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo

ТУРИЗАМ
Туристичка 
организација 
Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска 
прича

УСТАНОВЕ
Метеоролошка 
станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић 
"Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални 
рад

052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

052/240-200
052/232-863
052/911-822
052/211-239
052/233-303

052/243-030
052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123

052/325-510

052/232-285
052/233-980
052/211-420

052/243-020
052/233-750

052/231-967
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Дана 15.12.2023. навршава се тужна година 
од смрти наше драге

МИЛКЕ МРШИЋ

Прошла је година, дуга, тешка и претешка. Вријеме које пролази, не доноси 
заборав, већ љубав и сјећање на тебе. Хвала ти за сваки заједнички тренутак. 

Остаћеш вољена и никад заборављена.
Твоји: супруг Раде, синови Зоран, Срђан и Милан са породицама.

18583

Дана 15.12.2023. навршава се тужна 
година од смрти

МИЛКЕ МРШИЋ

Љубав коју си нам оставила, доноси 
снагу, утјеху и мир. Остаћеш вољена и 
никад заборављена.
Недостајеш ... сестра Миланка са 
породицом.

18583

Дана 15.12.2023. навршава се тужна година 
од смрти

МИЛКЕ МРШИЋ

Заувијек ћемо те се сјећати и носити у нашим срцима.
Брат Рајко са породицом.

18583

Тужно сјећање

КАТА
(15.3.1928 - 27.11.2005)

Нека вас у тишини вјечног мира прати наша 
љубав и захвалност.

Ваша дјеца. 18582

АНЂЕЛКО
(29.11.1914 - 20.12.1994)

ДРИНЧИЋ

Навршило се 27 година од смрти мог драгог оца

САВАНА СРДИЋА
из Црне Долине

Са тугом и поштовањем, чуваћу те од заборава.

Твоја кћерка Драгица.
18585

Дана 19.12.2023. навршавају се 34 
године од преране смрти драгог нам 

оца, дједа и свекра

МИЛИНКА МУДРИНИЋА
(1957 - 1989)

Драги наш оче, био си једна часна и 
племенита душа. Недостаје нам твоја 
љубав, загрљај и осмијех. 
Почивај у миру.
Твоји синови Драго, Дарко и Давор, 
унучад Милинко, Минела и Никола, 
снаха Мирела. 18579

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА ЧУВАМО

40 ДАНА
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Текст:  Мирјана Шодић

Џудо је све популарнији на овим про-
сторима, тако и у Приједору. Џудо 
клуб “Козара Жељезничар” броји 
преко 60 чланова, свих узраста. Како 
истичу у овом клубу, жеља им је да 
сваки спортиста који дође у Клуб, ус-
воји здраве навике, оствари спортске 
циљеве и заволи спорт. 
“На тренинзима је баш лијепо. Одма-
лена сам имала жељу да тренирам 
неки борилачки спорт и изабрала 
сам џудо”, рекла је Весна Ђорђевић, 
члан овог клуба. 
Иза приједорских џудиста је успјешна 
сезона. Са бројних домаћих и међу-
народних такмичења, у Приједор су 
се увијек враћали са медаљама.
“Тридесет пута смо ове године из-
ашли на борилишта, када је ријеч о 

првенствима и турнирима. Такмича-
ри су показали добре резултате и из-
борили добре пласмане. Морамо да 
се похвалимо да смо ове године ос-
војили балканску медаљу за пионир-
ке у Румунији, то је најбољи резултат 
нашег клуба у овој години. Имамо 
доста медаља са турнира у Љубља-
ни, Сарајеву, Требињу... Такмичари 
су интензивно радили и показали 
добру форму, на томе смо активно 
радили и прижељивали добре ре-
зултате, што се и остварило”, рекао је 
Зоран Драгојевић, тренер Џудо клуба 
“Козара Жељезничар”. 
До краја године, пред члановима 
Џудо клуба “Козара Жељезничар” је 
наступ на још једном турниру у Сло-
венији и полагање за ниже и више 
ученичке појасеве.

УСПЈЕШНА УСПЈЕШНА 
СЕЗОНА СЕЗОНА 
ПРИЈЕДОРСКИХ ПРИЈЕДОРСКИХ 
ЏУДИСТА ЏУДИСТА 

Текст:  КВ

На теренима Тенис клуба „Др Мла-
ден Стојановић“ протеклог викенда, 
одиграно је прво коло Међународ-
не лиге градова између Приједора 
и Новог Сада. Екипа ТК „Др Младен 
Стојановић“ у саставу Александар 
Миљешић, Леонард Самарџија, Не-
над Јандрић, Дарко Радановић, Ми-
ленко Пузигаћа и Мишо Милинић 
побиједила је Новосађане резулта-

том 3:2. У наредном колу, Приједор-
чани гостују у Зрењанину. Екипа је, 
како кажу, спремна и надају се  још 
једној побједи. Клуб има искуства на 
учешћу на међународним екипним 
такмичењима. Екипа је до сада игра-
ла у Лиги шампиона  2006. и 2007. го-
дине у Бриселу, када је заузела врло 
добро 5. мјесто. Овај приједорски 
тениски клуб једини је из РС и БиХ 
позван да учествује на овом такми-
чењу. 

 ТЕНИСКА ЛИГА ГРАДОВА: 
ПРИЈЕДОРЧАНИ БОЉИ ОД НОВОСАЂАНА

Текст:  КВ

Женска екипа СТК “Приједор” је-
сењи дио Премијер лиге Босне и 
Херцеговине завршила је на дру-
гом мјесту. У Сарајеву су одиграли 
дерби са СТК “Спин 2012”, гдје су 
поражени са 4:0.
“Честитамо СТК ‹Спин 2012’ Сараје-
во на јесењој титули Премијер лиге 

Босне и Херцеговине. Честитамо и 
нашим играчицама на оствареном 
2. мјесту у јесењем дијелу Пре-
мијер лиге БиХ“, навели су из СТК 
“Приједор”.
За женску екипу наступају Марија 
Гњатић, Миљана Велаула, Јелена 
Мрђен, Тамара Бановић и Вања 
Мајкић, а тренери су Славко Анто-
нић и Горан Унчанин.

СТОНОТЕНИСЕРКЕ НА ДРУГОМ МЈЕСТУ 
У ЈЕСЕЊЕМ ДИЈЕЛУ ТАКМИЧЕЊА


